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Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych se v úvodu svého příspěvku krátce vrátila ke 20. plesu města Hronova. 

S oceněnými jste se mohli seznámit v minulém čísle, do kterého se vešlo ještě těsně před tiskem 
i několik fotografií. Velmi mě potěšil velký zájem o ples a podle ohlasů se opravdu vydařil. Zcela 
jistě k tomu přispěl skvělý hudební doprovod Tanečního orchestru RELAX BAND, veselá vystou-
pení „Rozpustilých bábinek“ z TJ Sokol Hronov pod vedením Jany Ševců i půlnoční losování 
tomboly. První cenou byl již tradičně divočák od Franty Holmana. Šťastná výherkyně se ceny vzdala 
se slovy „vůbec nevím, co bych s ním dělala“. Souhlasila s tím, že divočák půjde do dražby, jejíž 
výtěžek bude věnován malému Filípkovi z Hronova. A tak jsem, sice bez kladívka, zahájila dražbu. 
Zájemců bylo několik. Nejvyšší podání ale učinili bratři Strnadové, a tak divočák připadl právě jim. 
Jestli si ho dají se zelím nebo se šípkovou, to nám ale neprozradili. Taneční parket byl plný ještě 
hodně dlouho po půlnoci, lidé se opravdu dobře bavili. Je jen škoda, že když se jedná o ples města, 
na kterém jsou oceňovány zastupitelstvem schválené osobnosti, tak na něj mnozí zastupitelé cestu 
nenajdou. Osobní poděkování těm, kterých si vážíme, by bylo určitě vhodnější než psaní článků 
o tom, kdo oceněn být měl nebo neměl. Ale každý to máme zkrátka jinak. 

Městský úřad v Hronově (dále jen MěÚ), prodej budov v majetku města
Vážení spoluobčané, na svém jednání dne 14. 2. 2018 schválilo zastupitelstvo velmi důležitá 

usnesení pro další život města (viz informace ze ZM). Ráda bych je trochu podrobněji okomen-
tovala.

Stručně z historie – v roce 1986 vznikl projekt, který řešil přístavbu Jiráskova divadla po jednotli-
vých částech - společenský sál, městský úřad, spojovací část mezi divadlem a sálem, kotelna. V roce 
1992 byla dokončena spojovací část a kotelna, v roce 1999 Sál Josefa Čapka (dále jen SJČ). Na MěÚ 
již nebyly finanční prostředky. Celých 15 let, až do roku 2014, se hledalo smysluplné využití nedo-
stavěného objektu. Vedení města se vrátilo k myšlence umístit do nedokončené přístavby MěÚ. 
Věc projednávala stavební komise (jak vyhlásit soutěž na architektonický vzhled), úřad připravoval 
informace o tom, zda se do nového úřadu všichni úředníci vejdou, pracovní skupina EU fondy pro-
věřovala možnosti získání dotace. Vše bylo předloženo k rozhodnutí zastupitelstvu dne 25. 6. 2014, 
které přijalo toto usnesení: ZM schvaluje, aby byly zahájeny práce na záměru dostavby Sálu Josefa 
Čapka na nový Městský úřad Hronov – 14 pro (Andršová, Hlušková, Holman, Jára, Jeništa, Koleta, 
Kříž, Málek, Mihola, Nedvědová, Píčová, Řehůřková, Thér, Vít), 2 se zdržely (Líbalová, Bartošová). 
Členové zastupitelstva tímto rozhodnutím napříč politickým spektrem!!! odstartovali práce smě-
řující k novému MěÚ. Ještě doplním, že v materiálu, který byl tenkrát k tomuto bodu předložen, 
byla uvedena varianta prodeje stávajících budov MěÚ. Z rozhodnutí zastupitelstva vznikly v roce 
2015 celkem 4 studie na dostavbu SJČ. Ty byly přístupné veřejnosti, která hlasovala o tom, který 
návrh se jí nejvíce líbí. O studiích jednala i stavební komise. Zastupitelé města pak s přihlédnutím 
k názorům veřejnosti i stavební komise vybrali vítěznou studii, kterou zpracoval Atelier Tsunami 
Náchod. Jednatelem ateliéru je hronovský rodák Ing. arch. Aleš Krtička, uznávaný odborník nejen 
v České republice, ale i ve světě. V souladu se zadávacími podmínkami soutěže byla s Atelierem 
Tsunami sepsána smlouva na vypracování projektové dokumentace (dále jen PD), a to ve všech 
stupních (k územnímu řízení, ke stavebnímu povolení a prováděcí). PD je hotová, celkové náklady 
na ni činily 1.915.220 Kč. Výdaje na její pořízení byly vždy v rámci rozpočtu nebo rozpočtových 
opatření schvalovány orgány města. O postupujících přípravách byli členové zastupitelstva pravi-
delně informováni na jednáních zastupitelstva a také prostřednictvím zápisů z pracovní skupiny EU 
fondy, které jim jsou zasílány. Např. v zápise z 21. 11. 2017 bylo k novému úřadu uvedeno toto: při-
pravuje se výzva na výběr dodavatele, OM zahájí přípravu prodeje budov, ve kterých je nyní MěÚ – budova 
radnice a budova č. p. 4 – znalecké posudky, projednání prodeje v orgánech města, zajistit vyklizení objektu 
nedokončené přístavby SJČ. Uvádím to proto, že na jednání ZM byla vznesena kritika, že je vše velmi 
uspěchané, že kolegové měli málo času na tak závažné rozhodnutí. Někteří možná ano, pokud ote-
vírali podklady k jednání až na poslední chvíli. O jednom takovém bezpečně vím. Co jiného mělo 
následovat po vypracování PD než realizace? Jak je možné, že titíž zastupitelé, kteří v roce 2014 
hlasovali pro, hlasují nyní proti? Kde je nějaká kontinuita v názorech, čitelnost pro veřejnost? Včera 
hot a dnes čehý? Proč bychom se ptali veřejnosti na názor, jaká studie se jí líbí, když bychom žádný 
úřad stavět nechtěli? 

Náklady na nový úřad
Z vítězné studie jsme předpokládali, že budou ve výši cca 37 mil. Kč včetně DPH. Z prováděcí 

PD vycházejí cca o 11 mil. Kč vyšší. Důvody: ze statického posudku vzešly vyšší náklady na hrubou 
stavbu a opravy stávajících základů (nedostavěný objekt není v dobrém stavu), přidána byla reali-
zace parkoviště, změna vzduchotechniky a další práce a vybavení navíc, které směřují k tomu, aby 
byl nový úřad opravdu funkční, moderní, příjemný pro občany i zaměstnance. K navýšení ceny např. 
došlo i u interiérů. Kvůli přísnějšímu zákonu na ochranu osobních údajů musí být všechna místa na 
ukládání dokumentů uzamykatelná, zabezpečená. 

Financování nového úřadu
Zastupitelstvo rozhodlo financovat nový úřad z úvěru v max. výši 50 mil. Kč s max. dobou 

splatnosti 10 let. Neohrozí úvěr finanční stabilitu města? Kdybych si nebyla jistá, že ne, nikdy bych 
zastupitelstvu návrh na přijetí úvěru nepředložila. Téměř 20 let se snažím o maximálně zodpo-

vědnou správu města v oblasti financí. Nikdy 
jsem nehazardovala. Zažila jsem na konci 90. 
let časy, kdy finanční kondice města opravdu 
nebyla dobrá. 

V roce 1998 mělo město rozpočet cca 
44 mil. Kč. Na dostavbu SJČ a výstavbu 
bytových domů na Padolí si tenkrát naši před-
chůdci vzali úvěry v celkovém objemu 44 mil. 
Kč!!! Nebyla jiná cesta, vím to od nich. Při-
slíbené dotace od státu nepřišly a stavby se 
dokončit musely. Dnes má město 2 úvěry – na 
stavební úpravy Justynky (poslední splátka 
příští rok) a na zimák – nové kabiny (do roku 
2023 částka 1,7 mil. Kč ročně). Úvěr na nový 
úřad začneme splácet od 1. 1. 2020 (5 mil. Kč 
ročně) a při současných daňových příjmech to 
určitě město bez problémů zvládne. Nevychá-
zím ze svých pocitů, ale ze spousty přesných 
čísel, která máme k dispozici. Např. daňové 
příjmy, které jsou pro každou obec stěžejní, 
nám díky změně zákona o rozpočtovém určení 
daní a díky prosperující ekonomice vzrostly od 
roku 2010 téměř 1,8 krát. V roce 2010 činily 
48 mil. Kč, v roce 2017 již 82,7 mil. Kč. Víme, 
že po odečtení tzv. mandatorních výdajů nám 
na velké investice a opravy zbývá cca 23 až 
25 mil. Kč ročně. Pokud z nich odečteme 
v roce 2020 plánované splátky úvěrů, tak nám 
ještě minimálně cca 16 až 18 mil. Kč na další 
potřebné věci, akce a projekty zbyde. Před 20 
lety nám nezbývalo nic. Já si to opravdu dobře 
pamatuji. I proto si stojím za tím, že rozhod-
nutí zastupitelstva bylo uvážlivé a správné. 
Možná se ptáte, proč, když máme každý rok 
„volné“ své vlastní peníze, jdeme do úvěru. 
No, protože ty volné prostředky přednostně 
používáme na spolufinancování projektů, na 
které jsme získali dotaci (viz přehled akcí 
v roce 2018 za téměř 50 mil. Kč v minulém 
čísle Unásku). Odborníci na finanční záležitosti 
v obcích se navíc shodují na tom, že pokud 
mají obce a města nějaké akutní potřeby, tak 
ať si vezmou „rozumný“ úvěr. Peníze už nikdy 
levnější nebudou. 

Na otázku, proč chceme stávající objekty 
MěÚ prodat, jsem vlastně také odpověděla 
v minulém čísle. Ptáte se, zda nemáme obavy 
z toho, že si je koupí někdo, kdo je nechá 
chátrat nebo v nich umístí nějakou nevhod-
nou provozovnu. Jsou to přece domy na 
náměstí! Ano, to riziko tu existuje. Ale když si 
domy ponecháme a bude v nich i nadále úřad, 
zůstane nám nedostavěný SJČ a MěÚ, který 
už dávno neodpovídá minimálním standardům 
na kvalitu veřejné správy. Víte, je to hodně 
nepříjemné, když se stydíte půjčit hostům 
klíček od toalety, když se staří lidé drápou do 
schodů, zájemci o známku na popelnici stojí na 
chodbě, o dalších věcech ani nemluvě. Zod-
povědně říkám, že v porovnání s jinými úřady 
je ten náš opravdu jak za krále Klacka. A to 
máme být kvalitní službou pro téměř 10 tisíc 
obyvatel (Hronov, V. Poříčí, V. Srbská, Stárkov 
a Žďárky). Mimochodem, naši předchůdci 
v 90. letech o prodeji obou domů v případě 
nového MěÚ také uvažovali. 

V úctě Bc. Hana Nedvědová



Radost nebo staRost …
Hronovsko získalo dotaci přes 3 000 000 Kč

Operační program Zaměstnanost;
Číslo výzvy: 03_16_058
Výzva pro územní samosprávné celky;
Projekt CZ.03.4.74/0.0/0.0/16_058/0007457;

Zefektivnění veřejné správy v regionu Hronovska
Projekt byl podpořen částkou 3 044 625 Kč s výší dotace 95 %. Město Hronov a partner-

ské obce Velké Poříčí, Stárkov, Žďárky, Vysoká Srbská cílí prostřednictvím realizace projektu na 
zvýšení kvality a efektivity veřejné správy, kterou vykonávají ve svém vymezeném území pro své 
obyvatele. Prostředkem k dosažení zvýšené kvality a efektivity je zejména příprava strategických 
a koncepčních dokumentů, jež pomohou optimalizovat a posílit strategický charakter procesů při 
výkonu veřejné správy.

Díky realizaci projektu jsou očekávány následující hlavní změny:
1. Bude zpracováno celkem 21 nových či aktualizovaných dokumentů, které výrazně přispějí k 

celkovému pojetí strategického řízení zapojených měst a obcí a jejich rozvoje. 
2. Díky komplexnímu pojetí návrhu a zpracování strategických a koncepčních dokumentů v rámci 

SO POÚ Hronov budou vytvořeny dvě koncepce, které má význam zpracovat pouze jako celek 
za celé Hronovsko - jedná se o:

Komunitní plánování sociálních služeb
Základem plánování sociálních služeb je spolupráce zadavatelů (obcí) s poskytovateli a uživateli 

služeb při vytváření plánu, vyjednávání o budoucí podobě služeb. Společným cílem je zajistit dostup-
nost kvalitních sociálních služeb v naší oblasti. 

Koncepci prevence kriminality
Koncepce představuje soubor nerepresivních opatření směřujících k předcházení páchání krimi-

nality, snižování její závažnosti
Dokumenty zpracovávané přímo pro naše město jsou: 

• Plán rozvoje sportu a volnočasových aktivit
(novela zákona § 6 zákona č. 115/2001 Sb.) 

• bytová koncepce, vč. pasportu obecních bytů
• Koncepce řešení dopravy (vč. hromadné) na území města Hronova

(podkladový materiál k řešení obchvatu města, bezpečnost obyvatel)
• Pasport místních komunikací je přehledem místních komunikací 

Jsme rádi, že se nám společně s vedením ostatních obcí podařilo tento projekt připravit. 
Získáme tím finanční prostředky, které nemusíme brát z vlastních rozpočtů. Některé z doku-
mentů z projektu jsou podmíněné zákonem nebo zákony, které se již připomínkují, a tak by je 
město muselo připravit. Ostatní vycházejí z potřeb jednotlivých obcí, mají napomoci lepší životní 
úrovni občanů, hospodárnějšímu využití finančních prostředků obcí.

dostavba ZUŠ za 4 000 000 Kč bude

Další dobrá zpráva, kterou jsme již avizovali na www a facebooku, jsou finance na dostavbu 
Základní umělecké školy v č. p. 8.  Dovolte mi hned na začátku poděkovat panu řediteli Mgr. 
Josefu Vlachovi za nejen odbornou pomoc při přípravě podkladů projektu, ale i za jeho neutucha-
jící aktivitu při vyhledávání dotačních možností.

57. výzva IROP - INFRASTRUKTURA PRO ZÁJMOVÉ, NEFORMÁLNÍ A CELOŽIVOTNÍ 
VZDĚLÁVÁNÍ (SVL) - SC 2.4

Celkové výdaje: 4 041 775 Kč; příspěvek EU: 3 435 509 Kč
Příspěvek státní rozpočet: 202 089 Kč; Vlastní zdroje: 404 177 Kč
Projekt je zaměřen na stavební úpravy vnitřní dispozice ve 4. NP ZUŠ. Vybudování odborných 

učeben včetně pořízení vybavení (učebna počítačové grafiky, učebna uměleckých řemesel). Díky 
realizaci projektu dojde ke zvýšení kvality a dostupnosti infrastruktury pro vzdělávání a celoživotní 
učení a podpoře klíčových kompetencí IROP v návaznosti na školní vzdělávací program.

Mezi hlavní aktivity projektu patří stavební úpravy 4. NP, na základě kterých budou vybudovány 
odborné učebny s příslušným technickým a hygienickým zázemím. Cílem projektu je dále zajistit 
bezbariérový přístup z 3. NP do 4. NP pro osoby se sníženou schopností pohybu a orientace. Bez-
bariérový přístup bude zajištěn osazením mobilní šikmé schodišťové plošiny na stávající středové 
schodiště (č.m. 4.27). Bezbariérové užívání je ve zbytku objektu v 1. - 3. NP a vlastní přístup do 3. 
NP je pomocí stávajícího výtahu.

Chodník Palackého, nerudova
/Muzeální chodníky, park, náměstí/ Zuzana a Miloš Meierovi
V návaznosti na získanou dotaci pro ZUŠ v č.p. 8 bych rád reagoval na článek v minulém čísle. 

Připomnělo mi to situaci, kdy jsme se jako vedení města rozhodovali, zda uděláme chodník v ulicích 

Palackého, Nerudova, nebo budeme spolufi-
nancovat získanou dotaci na zateplení školních 
budov. Rozhodli jsme, myslím, že by každý tuto 
variantu zvolil, pro školy a školky. Ale chci tím 
hlavně říct,  že projekt na tento chodník již byl 
dávno hotový, a opravit tak informaci v článku.  
Při návštěvě pana Meiera, který mě přišel 11. 
prosince požádat o nápravu, jsem mu toto i 
řekl. Dále jsem mu sdělil, že o problému víme, 
že situaci nepřispívají ani svody dešťové vody 
ze střech přilehlých nemovitostí ústící přímo 
na chodník. Slíbil jsem, že pokud počasí dovolí, 
technické služby se pokusí zasáhnout (prosinec, 
leden tomu bohužel moc nepřál). Dále jsem 
mu sdělil, že projekt necháváme ještě aktu-
alizovat a rozšířit . Vzhledem k situaci v ulici 
přidáváme parkovací místa tak, jak je to v již 
opravené části ulice Palackého od křižovatky 
směrem k ul. Jiřího z Poděbrad. Slíbil jsem mu, 
že navrhneme doplnění finančních prostředků 
z loňských úspor do rozpočtu pro rok 2018, 
a to se také na únorovém zastupitelstvu stalo. 
Doufám, že tuto doplněnou informaci při-
vítají i signatáři petice „za opravu chodníku 
Palackého a Nerudova“, kterým bych takto 
chtěl poděkovat za zájem o dění ve městě. 
Ač se problém netýká přímo jejich nemovi-
tosti, svým podpisem petici podpořili. Stejně 
tak jako manželé Meierovi doufám, že se park 
stane místem odpočinku, setkávání, místem pro 
koncerty, divadelní představení, a to nejen zku-
šených či profesionálních umělců, ale hlavně 
žáků naší ZUŠ či DDM Domina. Přispět by 
k tomu mělo nejen nové zastřešení pódia, ale 
i nově vybudované šatny a sociální zařízení 
za pódiem pro účinkující. Co se květníků na 
náměstí týče, v letošním roce jsem zaznamenal 
více kladných reakcí než v minulých letech. Zde 
bych se rád zastal sl. Romančákové, která se o 
výsadbu a květníky nyní stará (7 měsíců kvetly). 
Ale také vnímám představy některých z vás, že 
by měly kvést víc a víc.. Neváhejte mi zaslat 
náměty (např. foto z jiných měst, ať máme 
představu, co by se líbilo? Doufám, že se letošní 
osázení bude zase o trochu více líbit. V závěru 
mi dovolte, abych se vrátil k vodě, respek-
tive vodnímu prvku na náměstí. V době vydání 
tohoto čísla, již budeme vědět, jak dopadla naše 
další, bohužel již třetí žádost o spolufinanco-
vání z EU. Víme, že náš polský partner neprošel 
do závěrečného kola, čímž jsme přišli o bodové 
hodnocení za projekt společný, ale přesto jsme 
postoupili dále. Projekt na vodní prvek je již tři 
roky hotový. Stejně jako vy bychom jím rádi 
náměstí doplnili. Ale platí to, co jsem již dříve 
psal, že pokud neseženeme jiný zdroj spolufi-
nancování, tak si myslím, že jsou v Hronově 
důležitější věci na financování z městského 
rozpočtu. Třeba již zmíněný chodník. 

sběrný dvůr
Separační místo v tvrzi otevřeme o měsíc 

dřív, než jsme původně plánovali. První měsíc 
(březen) bude jen sobotní provoz od 8 do 11 
h. Reagujeme tím na připomínky občanů, kteří 
mají problém objemnější věci déle skladovat. 
Děkujeme jim za podnětné připomínky.

J. Thér



InFoRMaCe Z JednÁnÍ RadY 
MĚsta HRonoVa - Leden (výtah)
RM schvaluje

l zvýšení nájemného nájemcům nebytových prostor ve vlastnictví města 
Hronova pro rok 2018 o inflační koeficient ve výši 2,5 %; inflační koe-
ficient stanovuje ČSÚ

l připojení se města Hronova k mezinárodní kampani „Vlajka pro Tibet“ 
formou vyvěšení tibetské vlajky dne 10. 3. 2018

l uzavření Dodatku č. 2 k Dohodě o poskytování sociálních služeb pečo-
vatelskou službou Hronov mezi městem Hronov a městysem Velké 
Poříčí; obsahem Dodatku je vyčíslení ceny za hodinu sociální služby, která 
je občanům Velkého Poříčí poskytována hronovskou pečovatelskou službou; 
cena vychází ze skutečných nákladů a příjmů v loňském roce; městys Velké 
Poříčí tak doplatí za každou hodinu poskytnuté sociální služby 170 Kč

l přijetí finančního daru městem Hronov od firmy ACG-Real s.r.o., 
Praha 6, ve výši 50 000 Kč k účelu částečné úhrady nákladů vynalože-
ných na stavební úpravy bytu v domě s pečovatelskou službou Hos-
tovského 36, Hronov v roce 2018, dle potřeb obdarovaného; firma 
byla dodavatelem zateplení „Hedvábnice“

Rada města dále projednala pronájem volného bytu v Kalinově domě 
(obsazení doporučuje sociální komise) a program únorového zastupi-
telstva.                                                           Bc. Hana Nedvědová

aQUa MIneRaLIs GLaCensIs
– Revitalizace parku a. Jiráska - Hronov

Ti z Vás, kteří jsou přihlášeni v městském informačním sms systému, 
dostali v polovině února zprávu, že v parku došlo k uzavření prostoru 
stávajícího pítka. Stavební práce postoupily tak, že pítko muselo být 
odpojeno a nyní dochází k úpravě prostoru kolem něj. Předpoklá-
dáme, že minerální voda nepoteče až do konce stavby, tedy do konce 
června. 

Stavební práce v parku probíhají na některých objektech s mírným 
zpožděním. Konkrétně je dokončena hrubá stavba nového sociálního 
zařízení a zázemí amfiteátru. Je položena většina kabeláže veřejného 
osvětlení a pracuje se na podkladních vrstvách pod chodníky. Započaly 
také práce na opravě mostu a výstavbě mola na břehu řeky. 

Projekt AQUA MINERALIS GLACENSIS s reg. č. CZ.11.2.45/0.0/0.
0/15_003/0000266 je spolufinancován v rámci přeshraniční spolupráce 
INTERREG 5-A v programovém období 2014 – 2020.

Michaela Kajnarová, rozvoj města

VÍtÁnÍ obČÁnKŮ
V sobotu 10. února 2018 bylo v obřadní síni MěÚ Hronov slavnostně 

přivítáno devět nových občánků našeho města. Paní starostka Bc. Hana 
Nedvědová přivítala pět chlapců – Matyáš Braha, Josef Zelený, Vladimír 
Jirout, Lukáš a Vojtěch Dankaničovi a čtyři holčičky – Klára Hanzlová, Tea 
Honková, Karolína Dudová a Hana Morávková.

O slavnostní program se postaraly děti z Mateřské školy ve Velkém 
Dřevíči, které předaly dětem drobné dárky a maminkám květiny.

eVIdenCe obYVateL   
Dle údajů evidence obyvatel mělo k 31. 12. 2017 město Hronov 

6 117 obyvatel. V průběhu roku 2017 se narodilo 53 dětí, přistěhovalo se 
138 obyvatel, odstěhovalo se 135 obyvatel a zemřelo 67. V rámci města 
Hronova si změnilo trvalé bydliště 121 obyvatel.

Marcela Nováková, matrika a evidence obyvatel



VÁženÍ sPoLUobČané,
koaliční zastupitelé v minulém čísle zpravodaje reagovali, jak jinak, 

opět přednostně a hned, na kritický článek pana kolegy Šnajdra, který 
nechápal, proč odmítli na plese města ocenit kytičkou a slovem paní 
farářku Olgu Líbalovou. Tito zastupitelé se jedním hlasem odvolávají 
na pravidla, podle nichž není možné odměňovat členy zastupitelstva, 
učitele, nebo faráře. Jsem v zastupitelstvu posledních osm let, ale žádná 
taková pravidla jsem nikdy neviděla. Nikdy bych totiž nemohla souhla-
sit s tím, že učitel si nezaslouží ocenění, protože věnovat se dětem má 
v popisu práce a je to jeho poslání. Podobné lustrování lidí není nic víc 
než další znevažování těch, kteří mají tu sílu věnovat se práci s dětmi 
i ve svém volném čase. Skutečně nevím, proč je víc a víc si zaslouží 
ocenit, když vede třeba dětské cvičení nebo malování kuchař, než 
když ho vede učitel. Protože učitel nebo farář je sluha? Omlouvám se 
občanům, ale asi jsem špatně pochopila, že v Hronově musíme zkoumat, 
zda někdo, kdo myslí nejen na sebe, ale i na druhé to náhodou nemá 
v popisu práce. Jestli vést mladé hasiče, pokud jsem hasič z povolání, je 
ještě práce nebo už zásluha.

Když jsme ocenili pana Antonína Hurdálka jako toho, kdo bojoval za 
demokracii, měla jsem snad zvažovat, že byl ještě v tomto období mým 
kolegou zastupitelem? Já jsem si jen uvědomila, že se vlastně stydím, 
jak málo si připomínáme lidi, kterým vděčíme za možnost se svobodně 
rozhodovat. Připomněla jsem si, jak pan Hurdálek v listopadu 1989 stál 
s pány Horynou a Šťavíkem před divadlem a riskovali ztrátu zaměstnání 
a svobody prostě proto, že to bylo správné, zatímco jiní je nechali 
z budovy školy sledovat STB. 

Paní farářka Líbalová si samozřejmě o oceněné neříkala, vlastně nás 
varovala, že to nedopadne dobře. Nechtěli jsme věřit, že jsou koaliční 
kolegové takhle malicherní. A tak za odměnu radní města Českosloven-
ské církvi husitské přidělili 8 tisíc korun na pořádání akce, při níž vyjede 
na týden 20 imobilních seniorů na hory a může žít týden mimo ústav 
a čtyři stěny svého pokoje. A pak jí nepřidělili 5 000 korun na její 
provoz. Vždyť jednu dotaci už dostala! Jen nevím, kam tahle bohulibá 
šetrnost našich radních cílila. K seniorům? 

Je mi upřímně líto, že koaliční zastupitelé nedbají pravidel vždy. A ten-
tokrát pravidel skutečných a běžně respektovaných ve všech normál-
ních městech. Na posledním zasedání zastupitelstva rozhodli silou spo-
lečnou o záměru prodat další obecní majetek. Tentokrát nabídneme k 
prodeji samotnou budovou radnice a úřadu U Zeleného stromu. Pak 
si vezmeme 50 milionů úvěr, abychom postavili úřad, který měl být 
původně za 30. To všechno si rozmysleli během týdne. Bez diskuse, bez 
porady s finančním výborem města. 

Vychází mi z toho jenom jedno, pokud si člověk neumí vážit lidí, 
neumí si vážit ani dědictví, které nám naši předci zanechali. Zdevastovali 
jsme Freiwaldovu spořitelnu, nevýhodně prodali pozemek na náměstí, 
nedávno nabídli podnikavcům z Chrudimi starý mlýn, kam jezdili na 
prázdniny bratři Čapci. Teď dokonce prodáváme radnici. Co nám 
zbyde? Jedno velké EGO, divadlo a ….hřbitov. V tom případě radím 
předplatit si místo včas, než nám ho zprivatizují.

Členka zastupitelstva Věra Bartošová

oKénKo ZastUPIteLe KaRLa JÁRY 
Vážení Hronovští spoluobčané, vrátím se jen krátce ke svému článku 

v minulém Unásku, který se týkal opravovaných nádrží v Rokytníku. Tak 
jak jsem předpokládal, za mým článkem byly uvedeny hned dvě odpovědi. 
Jedna slečny Michaely Kajnarové a druhá pana místostarosty. Uveřej-
nění odpovědi ve stejném čísle periodika je běžné už jen v Hronově a je 
s podivem, že se nad tím nikdo nepozastaví.

Co jsem se ale v ani jedné odpovědi nedočetl a co jsem hlavně 
očekával, byla odpověď na mé čtyři jednoduché otázky:
l Proč lžete obyvatelům města?
l Kdo zpracoval projektovou dokumentaci, kdo stavbu dozoroval, kdo 

ji v takovémto stavu převzal s „drobnými“ nedodělky?
l Kolik je již dodavateli zaplaceno z celkové částky 2 018 594,- Kč 

včetně DPH?
l Opravdu chce naše město na takto provedené práce čerpat dotaci 

z Ministerstva zemědělství?

Pravda, jednu dílčí odpověď jsem dostal. Dověděl jsem se, že tech-
nický dozor investora vykonávala slečna Michaela Kajnarová. Mrzí mne, 
že místo nic neříkajících odpovědí slečny Kajnarové a pana místosta-
rosty nebyly zveřejněny další tři zaslané fotografie „dokončených“ nádrží, 
které názorně dokreslují „stav jejich dokončení“. Mohu jen konstatovat, 
že respektuji sdělení vydavatele periodika v tiráži o právu krátit články 
bez konzultace s autory. Proti tomu však znovu musím postavit to, že je 
umožněno „vyvoleným“ odpovědět v témž čísle.

PRoČ JsoU nĚKteRÁ JednÁnÍ na ÚřadĚ 
V HRonoVĚ taJnÁ?

Dne 11. 1. 2018 se na MÚ Hronov uskutečnilo jednání týkající se 
městem Hronov požadované změny Plánu rozvoje vodovodů a kanali-
zací (PRVK) Královéhradeckého kraje (KHK). V rychlosti jen zopakuji, 
že PRVK KHK je strategickým materiálem týkajícím se rozvoje 
a dobudování sítí vodovodů a kanalizací ve všech částech kraje. Město 
Hronov v minulosti požádalo prostřednictvím VaK a.s. Náchod o změnu 
tohoto PRVK ve smyslu zrušení záměru vybudovat ve Velkém Dřevíči 
centrální kanalizaci s odvedením splašků na centrální čistírnu odpadních 
vod (ČOV) v Bražci. Novým záměrem bylo lokální čištění u jednotlivých 
nemovitostí s tím, že tato zařízení si musí na své náklady vybudovat sami 
občané Velkého Dřevíče. Tuto změnu odsouhlasilo krajské zastupitelstvo, 
které ale muselo na základě nařízení Ministerstva vnitra své rozhodnutí 
nakonec zrušit. Zrušení tohoto protiprávního jednání kraje bylo docíleno 
iniciativou Spolku pro Velký Dřevíč.

Jednání svolala CHKO Broumovsko, jehož vedoucí je Ing. Hana Heinze-
lová. Jelikož jsem i předsedou výboru Spolku pro Velký Dřevíč, ve kterém se 
spolu s kolegou panem Martinem Čejchanem poměrně dlouhou dobu touto 
problematikou zabýváme, požádali jsme CHKO Broumovsko o možnost 
zúčastnit se tohoto jednání jako zástupci Spolku. Naše účast byla i přes opa-
kovanou žádost dvakrát zamítnuta s odůvodněním, že je již dán „půdorys“ 
zúčastněných složek tohoto jednání. Přes toto odmítnutí jsem se tohoto 
jednání nakonec zúčastnil jako zastupitel města, spolu s kolegou panem 
Petrem Koletou (zastupitelem města Hronov a zastupitelem Královéhra-
deckého kraje), přes očividnou nelibost paní starostky Hany Nedvědové.

Půdorys jednání byl dán pozvánkou CHKO Broumovsko. Zúčastněni 
byli zástupci CHKO, města Hronov, odboru životního prostředí Náchod, 
Povodí Labe a odboru životní prostředí a zemědělství KHK. Z celého 
jednání jsem si odnesl dvě základní informace. Královéhradecký kraj se 
rozhodl zpracovat celkovou aktualizaci PRVK KHK, jejíž schválení se 
předpokládá na přelomu roku 2019 a 2020 (dočtete se na http://www.
kr-kralovehradecky.cz/cz/krajsky-rad/ziv-prostredi-zemedelstvi/aktuality/
vodni-hospodarstvi/celkova-aktualizace-planu-rozvoje-vodovodu-a-kanali-
zaci-kralovehradeckeho-kraje-107702/). Tímto se celá agonie okolo kana-
lizace ve Velké Dřevíči odkládá do roku 2020, kdy se dá předpokládat, že 
bude již dostatečné množství obyvatel Velkého Dřevíče donuceno vybu-
dovat si na vlastní náklady čisticí zařízeni, aby se dalo prohlásit, že už se 
přece nemůže vyplatit budovat kanalizaci.

Druhou a pro mne velmi důležitou informací bylo, že se může klidně 
stát, že v rámci projednávání celkové aktualizace PRVK KHK, kdy musí 
být zpracováno posouzení vlivu na Evropsky významné lokality, takzvaná 
SEA (ve Dřevíči se to týká ptačí oblasti), se dojde k závěru, že způsob 
lokálního čištění bude shledán jako nevyhovující a v PRVK bude muset 
zůstat jako závazné vybudování kanalizace ve Velkém Dřevíči. Toto mne 
mrzí hlavně v souvislosti s tím, že zastupitelstvo odsouhlasilo na svém 
jednání dne 14. února 2018 výstavbu nového úřadu za částku 50 mil. Kč, 
která bude plně hrazena z úvěru, čímž bude město zadluženo na 10 let, 
a nenašlo v minulosti vůli vybudovat ve Velkém Dřevíči pro 700 obyvatel 
(cca 11% obyvatel Hronova) kanalizaci. I kdyby stála 100 mil. Kč, dala se 
vybudovat se spoluúčastí města pouhých 5%, což je 5 mil. Kč.

Karel Jára, zastupitel za Rozvoj města

VÁženÍ sPoLUobČané,
chtěl bych se s Vámi podělit o několik postřehů z minulého zastupitel-

stva města Hronova konaného 14. 2. 2018.
Pro mě osobně bylo důležité z několika důvodů. Projednávalo se zde 

např. rozhodnutí o výstavbě a financování nové radnice, schválení záměru 
prodeje domů na náměstí č. p. 4 U Zeleného stromu a č. p. 5 radnice 

Okénko zastupitelů



a dále např. směny pozemků důležité ke stavbě nového mostu na křižo-
vatce ulic T. G. M. a Hostovského. 

Dovolím si začít citací úvodního slova pí starostky z červencového 
Unásku 2017. „Děláme spoustu perfektních věcí, jsme úspěšní v projektech, ale 
vůbec to neumíme prodat, pochlubit se, pochválit se!“

Na tato slova bych si dovolil navázat svým pohledem např. na koalicí schvá-
lený záměr prodeje domů, v nichž stále ještě sídlí úřad. Zrovna tento záměr 
mně nepřijde jako „perfektní věc“ hodná pochvaly či chlubení. Nemohu ani 
souhlasit, že „prodávat“ pí starostka neumí. Umí a, bohužel, prodala už skoro 
vše. Také proto padl v diskuzi dotaz, kdy můžeme očekávat prodej např. 
školy nebo divadla. V případě hlasování o záměru prodeje obou zmíněných 
budov na náměstí jsem se i s mými kolegy vyslovil proti. Nejde se přeci 
rozhodnout na základě materiálu předloženého odborem majetku, kde se 
dozvíte základní popis (analýzu daného objektu včetně přibližného odhadu na 
opravu či rekonstrukci). Měli bychom znát názor např. naší stavební komise 
(žádný nemáme), širší veřejnosti atd. To se nestalo a takto zásadní materiál 
navíc dostanete týden před konáním zastupitelstva města. Zopakuji zde svá 
slova ze ZM, že z takto předložených podkladů není možné zodpovědně roz-
hodnout, natož hlasovat pro případný prodej.

Dále si koalice odsouhlasila zahájení stavby nového úřadu za cca 
50.000.000,- až 60.000.000,-milionů korun na červen tohoto roku. Zde 
jsme navrhovali, aby zahájení výstavby schválilo až další zastupitelstvo, a to 
především z důvodů výrazného navýšení ceny. Ani zde jsme se nedočkali 
např. vyjádření finančního výboru, protože ho vedení města o to nepožá-
dalo; asi nemá důvod se radit.

Na závěr něco k zamyšlení. Pokud byste vlastnili dům U Zeleného 
stromu s nájemcem, jako je KB, a možností předělání vrchních pater na 
byty či kanceláře, kde by Vám nájemné splácelo případnou rekonstrukci, 
ponecháte si ho? 

Mám takový zvláštní pocit, že i když koaliční zastupitelé nyní odsouhlasili 
teprve záměr prodeje, tak kupce již známe, jen to zatím nevíme.

Zastupitel Petr Koleta

Dne 24. března si připomeneme
10. výročí od úmrtí pana

JIŘÍHO LEMBEJE.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

Manželka s rodinou 

stoMatoLoGICKÁ sLUžba PRVnÍ PoMoCI
Ordinační hodiny: sobota a neděle od 8.00 do 12.00 hodin

březen 2018
3. - 4. 3. MUDr. Alena Zdražilová, Denisovo nábřeží 665, 
 Náchod, tel.: 491 427 548
10. - 11. 3. MUDr. Blanka Hulánová, Smetanova 144, 
 Nové Město n. Metují, tel.: 491 428 502
17. - 18.3. MUDr. Milan Hýbl, Hálkova 367, Náchod, 
 tel.: 491 428 636
24. - 25. 3. MUDr. Tomáš Hýbl, Hálkova 367, Náchod, 
 tel.: 491 428 636
30. 3. MUDr. Hana Jelenová, Denisovo nábřeží 665, 
 Náchod, tel.: 491 431 104
31. 3. - 1. 4. MUDr. Vlasta Hýblová, Hálkova 367, 
 Náchod, tel.: 491 428 636
2. 4. MDDr. Michal Jánský, ZŠ TGM, Bartoňova, 
 Náchod, tel.: 491 421 604

Měsíc únor probíhal v Justynce vcelku poklidným tempem. Kromě 
obvyklých duchovních aktivit, zpívání s paní Pavlišovou, čtení s paní uči-
telkou Klapalovou či chvilky s kytarou, kdy nás přišel podpořit pan Miloš 
Hanzl, se uskutečnilo také společné pečení šátečků pod vedením Hanky 
a Jany. 

V tomto měsíci se v Justynce uskutečnila ještě jedna zážitková akce, 
která patřila do vánočního balíčku v rámci celostátně probíhající akce 
Ježíškova vnoučata. Tou byla návštěva kadeřnice, vizážistky a stylistky p. 
Turbachové, p. Baladové a p. Drobné. Pro deset našich klientek to byl 
neskutečný zážitek. Ošetření pleti, dokonalý účes a nalíčení – to bylo 
něco! Bylo vidět, že naše klientky si to opravdu užívaly a radovaly se 
z příjemné proměny vzhledu. Ještě dlouho vzpomínaly – a nejen ony – na 
to, jak to bylo příjemné. Ostatně – o tom, jak tato proměna žen dopadla 
– hovoří foto samotné (na titulní stránce).

Na co jsme se ale snad nejvíce těšili, byla plánovaná masopustní zábava. 
Zaměstnanci se nastrojili do různých masek, připravili pro klienty občer-
stvení – každý dostal masopustní koblihu a k ní kafíčko. Na harmoniku 
nám vyhrával pan Josef Ťok. Nechybělo ani vyprávění o tom, co to vlastně 
ten masopust je – že je to doba od Tří králů do Popeleční středy. Nejzná-
mější a zároveň nejveselejší jsou poslední dny masopustu, spojené s rado-
vánkami a hodováním. Společné vyprávění obohatili někteří naši klienti 
svými vzpomínkami, jak to bylo s masopustem dříve.

No, a protože postní období předchází Velikonocům, již nyní se 
v Justynce odehrávají přípravné práce na tradiční „Velikonoční výstavu“. 
Pod vedením naší šikovné paní Báry klientky vyrábějí různé dekorativní 
předměty, které, věříme, opět potěší.

Pozvánka na Velikonoční výstavu
Domov odpočinku ve stáří Justynka si Vás dovoluje pozvat na Veliko-
noční výstavu, která se uskuteční dne 23. března 2018 prostorách 
DO Justynka od 9.00 – 16.00 hod. Přijďte se k nám velikonočně 
naladit.                                Mgr. Ludmila Hrabová, sociální pracovník 

Okénko zastupitelů Střípky z Justynky



břeZen - MĚsÍC ČtenÁřŮ 2018 (bMČ)
K akci BMČ se svými aktivitami každoročně hlásí více než 400 aktiv-

ních veřejných knihoven z celého Česka! Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků vyhlašuje v roce 2018 již devátý ročník celostátní akce na 
podporu čtenářské gramotnosti. 

V naší knihovně budeme opět vyhlašovat čtenáře roku, celý měsíc bude 
probíhat burza knih a mimořádně i amnestie pro zapomnětlivé čtenáře 
(čtenáři s 3. a 4. upomínkou mohou vrátit knihy bez sankčních poplatků 
od 5. do 10. 3.). Pro předškoláky budeme mít v pondělí 12. 3. regis-
traci ZdaRMa!

Z proběhlých akcí: 
Vyrábění z papíru – recyklace balicího papíru (úterý 16. 1. od 17 

hodin). Balicí papíry z Vánoc u nás neskončily v koši. V úterý navečer jsme 
je s děvčaty proměnily v originální šperky a obrázky. Příští měsíc (13. 2.) 
nás čeká valentýnské vyrábění z papíru.

Ing. anna Maclová, náměstkyně primátora Hradec Králové: „Hosté 
na zemi - příběhy lidí bez domova“

Ing. Vladimír derner, náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje: 
„Informace o sociálních službách v KH kraji“ (čtvrtek 18. ledna 
od 17.30 hodin )

„Hosté na zemi“ je název série příběhů lidskosti a lásky zachycených 
na fotografiích a vyobrazuje životy lidí, kteří žijí bez domova na okraji 
společnosti. 

Ing. anna Maclová pracovala téměř 14 let jako ředitelka Oblastní 
charity Hradec Králové.

Patří k lidem, kterým není jedno, že mnozí lidé v naší bohaté společ-
nosti žijí na ulici, že přibývá lidí žijících na hranici chudoby a v dluhové 
pasti, že psychicky nemocní čekají dlouhé měsíce na přijetí do ústavní 
léčby, že roste počet sebevražd, že mladí lidé po ukončení škol nemohou 
najít vhodné pracovní uplatnění. Díky dlouholeté práci v charitě sdílela 
stovky příběhů lidí, kteří potřebovali pomoc, podporu. Fotografie, které 
spolu se svým manželem Petrem Maclem nashromáždili za více než dvacet 
let v terénu, zanechávají hluboký dojem. 

Ve druhé části přednášky náměstek hejtmana Královéhradeckého kraje 
pro oblast sociálních věcí Ing. Vladimír derner připojil poznatky ze své 
práce i řadu osobních zkušeností s lidmi bez domova. Prozradil také, jak 
vysoké finanční prostředky vynakládá kraj na zajištění sociálních služeb 
a jak se Královéhradecký kraj připravuje na stárnutí svých obyvatel 
(plánuje více míst v domovech pro seniory, nevyhnutelná je změna 
v systému financování sociálních služeb). Jak jsou tato témata živá, doku-
mentovala diskuse, která probíhala během přednášky i po ní. 

Knihovna hrou – Masopust (6. února od 17 hodin)
Tentokrát jsme si připomněli jeden tradiční lidový svátek. Masopust je 

doba veselí, legrace, hojnosti a hostin. I my jsme si užili trochu té maso-
pustní zábavy: výroba masek, hry, hudba, masopustní mlsání….

Valentýnské tvoření z papíru (13. února od 17 hodin)
Úterní valentýnské vyrábění přilákalo do naší knihovny opět hodně 

tvořivých dětí a jejich maminek. Domů nikdo nešel s prázdnou, vznikla 
spousta krásných výtvorů.

Zveme Vás: 
Viktorie Hlaváčková: Pěšky přes karpatský oblouk - z ČR do 

banátu (čtvrtek 8. března 2018 od 17.30 hodin)
Pěšky, sama, s rozpočtem euro na den a bez mapy se v květnu 2015 

vydala ze Zlína přes karpatský oblouk až do rumunského Banátu.



Pohádkové dopoledne pro nejmenší (pondělí 12. března od 
9.30 hodin)

Jarní závěsné dekorace z papíru (úterý 20. března od 17 hodin). 
Přijďte si vytvořit papírový závěs do okna, který u vás doma vytvoří tu 
správnou jarní atmosféru. S sebou si nic brát nemusíte, pouze chuť tvořit :-) 

Phdr. Jindra Juklíčková: Pohádka v životě a v tvorbě sourozenců 
Čapkových (čtvrtek 22. března od 17:30)

Ve své přednášce nám PhDr. Jindra Juklíčková odpoví na otázky vlivu 
rodného kraje na tvorbu pohádek sourozenců Čapkových. Seznámí Vás 
s téměř neznámými pohádkami Karla Čapka, které byly otištěny ve 
20. - 30. letech v novinách, aby daly později vzniknout populární knize 
Devatero pohádek. Vysvětlí, v čem tkví kouzlo pohádek sourozenců Čap-
kových a jsou-li jejich pohádky stále ještě pohádkami.

noc s andersenem - 23. března od 18 hodin
Letošní téma: Rychlé šípy! Vydejte se odhalit tajemství hronovských 

stínadel! Pro děti od 7 do 11 let. Přihlášky v knihovně. 

Připravujeme:
Noc bez Andersena (20. dubna od 19 hodin)
Dobrodružná noc v knihovně pro mládež od 12 let! 



Vybíráme z nových knih:
Richard Švanda: Druhá světová válka v Hronově a okolí

Publikace mapuje události, k nimž na Hronovsku došlo v letech 1939-
1945. Podává informace o vzniku protektorátu, každodenním životě 
místních obyvatel, významných představitelích odboje, osvobození města 
Rudou armádou a mnoha dalších zajímavostech. Obsahuje na pět desítek 
zajímavých a mnohdy nepublikovaných fotografií. 

Vendula Krejčová – anetta Kubalová: objektiv objevuje svět
Každou neděli, už 30 let, se kamery nejstaršího českého cestovatel-

ského magazínu Objektiv vydávají na pozoruhodná místa napříč konti-
nenty. A protože si umí vybrat i místa málo známá, kam se běžný turista 
obvykle nedostane, těší se stálému diváckému zájmu a široké oblibě. 
Podobně tato kniha přináší atraktivní obrazové reportáže z celého světa. 
Jejich autoři – cestovatelé i stálí zpravodajové České televize – v ní líčí 
zejména své osobní zážitky, dojmy a zkušenosti z dlouhodobého pobytu 
v cizích zemích. Reportáže tak mají punc jedinečnosti.

Pestrou mozaiku dvaatřiceti osobních postřehů z cest uzavírá kapitola 
stručně připomínající třicetiletou historii pořadu.

MateřsKÁ ŠKoLa
HRonoV,
HaVLÍČKoVa 520

Mateřská škola Hronov, Havlíčkova 520 je samostatný právní subjekt, 
jehož zřizovatelem je Město Hronov. Součástí MŠ jsou dvě budovy 
a školní jídelna. V současné době pracuje v MŠ 18 zaměstnanců. Tři 
z nich jsou financováni z jiných zdrojů. Chůva je hrazena z rozpočtu 
MŠMT - Šablony a pracuje ve třídě, kam docházejí děti mladší tří let, 
2 pomocné výchovné pracovnice, které jsou finančně podpořeny z úřadu 
práce, pracují ve třídách starších dětí. 

V MŠ je zřízena také třída s nižším počtem dětí, kde jsou zařazeny děti se 
speciálními vzdělávacími potřebami (děti s dg. autismu, kombinovaným posti-
žením a závažněji narušenými komunikačními schopnostmi) společně s dětmi 
bez obtíží. Toto spojení je obohacující pro obě skupiny a velmi dobře funguje. 
Ve třídě pracuje speciální pedagog a logoped a dvě asistentky pedagoga. 

Pokud rodiče mají zájem, mohou docházet se svými dětmi na indivi-
duální logopedické konzultace. Mnoho rodičů se také obrací na školního 
speciálního pedagoga v otázkách výchovy svých dětí, vhodných přístupů 
a možných podpůrných terapií. Rodiče mohou také využívat konzultací 
se školním psychologem. 

Tři třídy pracují metodou kooperativního vyučování, které vede děti 
ke spolupráci, samostatnému myšlení, k probuzení vůle dokončit úkol, 
ale také dohodnout se ve skupině na správném řešení. Metoda se velmi 
dobře osvědčila, pro děti je práce zajímavější a je zmírněný tlak učitele. 

V běžném provozu mohou děti navštěvovat nadstandardní aktivity: 
Hudebně dramatický soubor, flétny, podpůrný program FIE, výtvarnou dílnu.

Školní zahrada je ze ¾ obnovena na zahradu v přírodním stylu. Ještě 
zbývá vybudovat přírodní kompost s pozorovatelnou života uvnitř. Pokud 
vše vyjde, v lesoparku školky vyroste nízké lanové centrum.

Návštěvu mateřské školy si můžete dohodnout na tel. čísle 606632717 
nebo zhlédnout naše webové stránky: www.ms-hronov-havlickova.cz .

 Mgr. Iva Doudová, ředitelka MŠ

Leden Ve ŠKoLCe

V měsíci lednu pozvala paní ředitelka do školky paní Hrádkovou, která 
nám připravila dvě přednášky ke zdravému stravování. První přednáška 
byla pro rodiče a druhá přímo pro naše paní kuchařky ve školce. Hlavním 
tématem přednášky bylo sestavení zdravého jídelníčku a uspořádání jídla 
v průběhu dne s přihlédnutím na obsah jednotlivých živin. Detailně jsme 
probrali jednotlivé živiny, které jsou pro naše tělo nezbytné, a zaměřili 
jsme se na nákup potravin v supermarketech. Velmi diskutovaným 
tématem byly přílohy, pečivo, mléko a mléčné výrobky, kolem kterých 
jsou stálé a časté otázky. S tím souvisejí i mýty, kterým mnoho lidí stále 
věří, a proto jsme je také uvedli na pravou míru. 

Při našich vycházkách do lesa jsme si vzpomněli na zvířata, která mají 
v zimě složitější cestu k potravě. Do školky jsme přinesli suchý chléb, 
ovoce a zeleninu. Vše jsme zvířátkům odnesli a doufáme, že jim hostina 
přišla k chuti.                                               Anna Formanová, učitelka

MateřsKÁ ŠKoLa ZbeČnÍK
Co nového ve zbečnické školce?

Ve zbečnické školce je pořád rušno a veselo. Zimní počasí nám letos 
příliš nepřálo a sněhu jsme si užívali opravdu jen malinko. Pozorovali jsme 
ptáčky v novém krmítku, sledovali stopy zvířat, přinesli něco na přilepše-
nou do krmelce. Dokonce jsme stihli postavit i pár sněhuláků a závodit 
na lopatách.

Nějaký čas jsme se věnovali řemeslům, pozorovali jsme různé profese 
kolem nás, ve školce i na ulici. Zavítali jsme na malou exkurzi do školní 
kuchyně, kde nás paní kuchařky nechaly malinko nahlédnout pod pokličku 
a ukázaly nám vše, co potřebují k přípravě výborných obědů. Vyzkoušeli 
jsme si práci švadlenek, uklízeček, truhlářů, kovářů, zedníků a spousty 
dalších. Také jako cukráři a pekaři jsme si upekli výborné koláčky, které 
provoněly celou budovu školy. Protože se dětem pletl řezník s řezbářem, 
tak jsme také navštívili hronovské řeznictví, kde jsme si zakoupili plátky 
šunky na ochutnání a prozkoumali vše, co se v takové masně vyrábí. 



Na cestu jsme si ještě koupili mandarinky v nedalekém obchodě 
s ovocem a zeleninou a seznámili se tak s profesí prodavačky. Nakonec 
jsme vyrazili na malý výlet vlakem do Náchoda do sportovní herny, kde 
jsme si pořádně protáhli tělo. Na vlakovém nádraží jsme si vysvětlili 
rozdíl mezi výpravčím a průvodčím a pěkně utahaní, ale spokojení, jsme 
se vraceli zpět do školky.

V polovině února jsme se účastnili lyžařského kurzu se Soptíkem 
v Olešnici v Orlických horách. Všechny děti byly velmi šikovné a učenlivé. 
Ti nejzkušenější lyžaři zvládli sjet celou sjezdovku hned první den. 
Nováčci, kteří se s lyžováním teprve seznamovali, projevili velikou šikov-
nost a snahu. Všichni se naučili lyže ovládat a jezdit z kopce dolů i na 
vleku nahoru. V závěrečném závodě získali zasloužené medaile a diplomy. 
Své nově nabyté dovednosti určitě děti uplatní při jarních prázdninách.

Všechny fotky z našich akcí, ale i z běžného dne u nás ve školce jsou 
uloženy na webových stránkách zbečnické školky.

ZÁKLadnÍ ŠKoLa a MateřsKÁ 
ŠKoLa HRonoV 

Letošní zima nám nedovolila věnovat se příliš zimním sportům. Využí-
vali jsme proto alespoň lední plochu ve Wikov aréně v maximální možné 
míře. Žáci sedmých ročníků si však zimu užili dostatečně při lyžařském 
kurzu v Krkonoších a ti mladší ze školky a ze školy ve Zbečníku zkoušeli 
první lyžařské oblouky v Olešnici v Orlických horách, kam je po celý 
týden přivážely paní učitelky. Velký zimní sportovní den jsme tedy usku-
tečnit nemohli, ale určitě si to vynahradíme při sportování letním.

 Nová cvičná kuchyně pro výuku vaření je krásná a moderní. Její vybu-
dování bylo náročnější, než jsme předpokládali, ale jsme rádi, že jsme 
celou rekonstrukci zvládli a novou učebnu můžeme plně využívat. 
V současné době se již připravujeme na další náročné akce, které jsou 
před námi.

Největším úkolem, který nás čeká, je organizační zajištění výuky 
v průběhu rekonstrukce sportovní haly, která by měla začít v dubnu 2018. 
S akcemi podobného typu máme zkušenosti. Máme krásné venkovní hřiště 
s umělým povrchem a další možnosti, jak vyučovat tělesnou výchovu mimo 
velkou tělocvičnu. A v novém školním roce se do již opravené tělocvičny 
jistě vrátíme. Pokračují i přípravy na opravu a zařízení nových odborných 
učeben v prostorách bývalé hotelové školy a kompletní zajištění počíta-
čové sítě v celé škole. Na nové vybavení a rekonstrukci čeká i počítačová 
učebna ve Zbečníku včetně kanceláře vedení školy.

V průběhu zimy se naši žáci zapojují do různých vědomostních soutěží. 
V poslední době jsme se dobře umístili v okresním kole Dějepisné 
olympiády v českém jazyce, výborného výsledku dosáhl Štěpán Adam 
v okresním kole Konverzační soutěže v anglickém jazyce, kde ve velmi 
náročné soutěži obsadil 3. místo. Zeměpisná a Přírodovědná olympiáda 
nás ještě čeká. Věříme, že uspějeme i tam.

Krásnou akci mají za sebou děti ve Zbečníku, kde je navštívil pan Brož 
se svými ptačími svěřenci. Vyprávěl dětem o dravcích a sovách, o jejich 
životě v přírodě i o tom, co je ohrožuje a i o potřebě je chránit. Děti 

mohly některé ptáky pozorovat i za letu, a dokonce si je nechat přistát 
na ruce a dobře si je prohlédnout.

10. školní ples je minulostí. Děkujeme Městu Hronov, Kulturnímu 
a informačnímu středisku Hronov, všem sponzorům a dobrovolníkům, 
kteří nám s jeho organizací a celkovým zajištěním pomohli. Díky vám se 
náš ples opravdu vydařil. Přejme si, ať se vydaří i ten příští, jedenáctý!

Je před námi březen, první jarní měsíc. Tak ať „za kamna nevlezem“ 
a zima nám dovolí vydat se společně do lesů a do polí!

Věra Řehůřková

Veselá školička
Milí předškoláci, 

než se stanete žáky 1. třídy,
srdečně vás zveme ve čtvrtek
15. března 2018
na společné setkání do naší

„VeseLé ŠKoLIČKY“.
Přijďte do budovy 1. stupně 
ZŠ Hronov

v 15.30 hodin a rodiče
ať vás vyzvednou v 17.00 hodin.

Vážení rodiče,
přiveďte své děti do „VeseLé ŠKoLIČKY“, ať se seznámí 
se školním prostředím a mohou se do školy těšit!

ZUŠ HRonoV 
soutěže základních uměleckých škol

Každým rokem vypisuje MŠMT soutěže pro určité obory a nástroje 
základních uměleckých škol. Letos se soutěže týkají zpěváků, hráčů na 
bicí a dechové nástroje a také tanečníků. Soutěže jsou organizovány ve 
čtyřech úrovních jako místní, okresní, krajská a ústřední kola. 

V pondělí 12. 2. 2018 pořádala ZUŠ Hronov ve spolupráci s KIS 
Hronov v Malém sále Jiráskova divadla okresní kolo soutěže v sólovém 
a komorním zpěvu. Soutěž probíhala celý den a zúčastnilo se jí 74 
zpěváků a zpěvaček našeho okresu. Naši žáci (všichni ze třídy paní 
učitelky Zuzany Meierové Genrtové) na této soutěži získali dvakrát třetí 
místo, 5x druhé místo a Anna Hofmanová, Františka Pospíšilová, Nela 
Machová, Mariam Veronika Bogunmbe a Vít Lipovský obsadili první místo. 
Posledně jmenovaný zároveň postoupil do krajského kola soutěže.

Okresní kolo ve hře na dřevěné dechové nástroje proběhlo 14. února 
2018 v Jaroměři. Této soutěže se z naší školy zúčastnilo devět žáků ze 
tříd učitelů Podrábské, Hofmanové, Meierové Genrtové a Charitonova. 
Jeden žák hrál na zobcovou flétnu, čtyři na příčnou flétnu, tři na klarinet 
a jeden na saxofon. Naši žáci získali dvě čestná uznání, jedno třetí místo, 



pět druhých míst. Nejlépe byl hodnocen – stejně jako na pěvecké soutěži 
– Vít Lipovský ze třídy Vladimíra Charitonova, který ve hře na saxofon 
obsadil první místo.

Všem našim soutěžícím i jejich učitelům patří gratulace a poděkování 
za vzornou reprezentaci školy.

sborové vítání jara
V pátek 23. března 2018 se uskuteční již počtvrté Sborové vítání 

jara. Setkání dětských a mládežnických sborů na pódiu Jiráskova divadla 
navazuje na sborová zpívání, která u nás v Hronově proběhla v letech 
2001, 2009 a 2014.

Připravujeme

Datum Čas Název akce Místa akce

14.3.18 19
Zájezd na koncert České 
filharmonie

Pardubice

18.3.18
Velikonoční trhy (DOM, hudební 
přípravka, Swingáček, smyčcové 
kvarteto)

Sál Josefa Čapka 
Hronov

20.3.18
Krajské kolo soutěže ZUŠ ve 
zpěvu

ZUŠ Jaroměř

21.3.18
Krajské kolo soutěže ZUŠ ve 
hře na žesťové dechové nástroje

ZUŠ Habrmanova

23.3.18 19 Sborové vítání jara Jiráskovo divadlo 
Hronov

10.4.18 Krajské kolo soutěže ZUŠ ve 
hře na bicí nástroje

Kolárovo divadlo 
Police nad Metují

15.4.18 Koncert KO se sborem 
Camerata Praha Praha Čakovice

17.4.18 Krajské kolo soutěže TO Jiráskovo divadlo 
Hronov

27.4.18 19 Jarní koncert Jiráskovo divadlo 
Hronov

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz 
Mgr. Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

sPŠ HRonoV - soutěž roboti@FsI
V pondělí 29. 1. 2018 se vybraní žáci 3. a 4. ročníku oboru Elektrotech-

nika (Martin Homza, Karel Žid, Marek Zítka a Jindřich Horák) zúčastnili 
finálového kola soutěže „roboti@FSI“, kterou pořádala Fakulta strojního 
inženýrství VUT v Brně. 

Do finálového kola se probojovali společně s dalšími osmi týmy ze 
středních škol a gymnázií z celé ČR po vyřešení nominačního úkolu – 
naprogramování autonomního hada, který měl ve vymezené aréně za 
úkol vyhledávat potravu, čímž rostl, a zároveň se vyhýbat překážkám 
a ostatním soutěžním hadům tak, aby přežil co nejdéle a byl největší. Po 
vyřešení tohoto úkolu jsme skončili na 4. místě.

Ve finálovém klání byl zadán úkol navrhnout, sestavit a naprogramovat 
funkčního robota na efektivní třídění barevných kuliček, tedy roztřídit v 
co nejkratším čase a bez chyb barevné kuličky do 4 kontejnerů na zelené, 
modré, červené a žluté. Robot byl zkonstruován ze stavebnice LEGO 

Mindstorms EV3, se kterou žáci přicházejí do styku také na naší škole 
během výuky v oboru Elektrotechnika, případně v zájmových kroužcích. 

Ve finálové disciplíně se žáci umístili na perfektním 2. místě, za což jim 
náležela bohatá odměna od organizátora akce ve formě věcných darů 
(trička, mikiny, posuvná měřítka, licence SW Matlab, …) a také všem 
čtyřem žákům byly prominuty přijímací zkoušky na již zmiňovanou Fakultu 
strojního inženýrství VUT v Brně, na které mohou začít studovat napří-
klad obor Mechatronika. Velká gratulace a pochvala i od nás

Za SPŠ Hronov Ing. Jiří Dítě 

sŠPtP VeLKé PořÍČÍ 
trojnásobný úspěch v soutěžích

Konec ledna proběhl ve Střední škole propagační tvorby a polygra-
fie Velké Poříčí ve znamení trojnásobné radosti z vynikajících výsledků 
v odborných soutěžích. 

Soutěž Region 2018 Plzeň s mezinárodní účastí byla určena žákům 
uměleckých oborů středních škol. Ze tří soutěžních kategorií se hned ve 
dvou umístili žáci poříčské školy na prvním místě! Jednalo se o tvorbu 
plakátu na téma letošního 100. výročí vzniku samostatného českosloven-
ského státu, kde v konkurenci 20 soutěžních dvojic se svým plakátem 
vyhráli Karolína Hamplová a Vojtěch Borsík, oba žáci 4. ročníku maturit-
ního oboru Propagační design. Odborná porota ocenila zejména grafický 
přístup, formu zpracování, aktuálnost a kompozici jejich originálního 
soutěžního plakátu. Další obrovský úspěch zaznamenala opět Karolína 
Hamplová, která zvítězila mezi dvaceti soutěžícími i v další kategorii, která 
zahrnovala obsahově i výrazově ucelený minicyklus tří fotografií vytiš-
těných na formátu A4 na téma Hranice našich měst. Kritéria zahrno-
vala jak netradiční a osobité vyjádření tématu a kompozici snímku, tak 
i umělecké ztvárnění fotografie a její technické zpracování. Karolína 
a Vojta se radují z obrovského úspěchu stejně jako jejich vyučující 
Mgr. Dagmar Prokopová. Při vyhlášení výsledků byli podle svých slov 
opravdu překvapení. „Nervozita na nás nebyla znát, ale doufali jsme 
a pevně věřili, že bychom se mohli umístit. Neobešlo se to ani bez slz 
dojetí. Dostali jsme mnoho nádherných cen jako například fotoaparát, 
skicáky, tašky, knihy a spoustu dalších maličkostí. Učitelé na nás byli pyšní. 
Domů jsme odjížděli šťastní, obohacení novými zkušenostmi, ale zároveň 
unavení a vyčerpaní,“ dodávají shodně oba vítězové.

Další poříčský úspěch se zrodil v náchodské Galerii výtvarného umění. 
Žáci školy se každoročně s výbornými výsledky účastní výtvarné soutěže 
naše galerie, jejíž 11. ročník si rovněž nenechali ujít. Při vernisáži 
výstavy soutěžních prací, věnovaných tématu Putování, byly vyhlášeny 
výsledky. Druhým místem v kategorii mládež ve věku 16 až18 let byla 
oceněna žákyně 3. ročníku oboru Propagační design Karolína Balogová 
za kresbu krajiny. Karolína svůj nesporný úspěch hodnotí velmi skromně: 
„S paní učitelkou MgA. Václavou Henclovou jsme vybrali 5 obrázků, které 
jsem vytvořila na krajinářském kurzu na konci 2. ročníku. Byly to různé 
kresby a malby pohledů na krajinu a na město. Mezi nimi byl i obraz Za 
Broumovem, který byl v soutěži oceněn. Je namalován uhlem a zobra-
zuje pole a domy za městem Broumov. Jsem moc ráda, že jsem se této 
výtvarné soutěže mohla zúčastnit.“



Do třetice prokázaly svoje dovednosti při školní kadeřnické soutěži, 
konané v Obecním domě ve Velkém Poříčí, žákyně 3. ročníku učebního 
oboru Kadeřník. Soutěžní téma Mystic gothic jim dávalo spoustu 
možností využít svou fantazii i um a opravdu se „vyřádit“. Žákyně se 
zadání zhostily svědomitě a účesy i tematické oblečení se jim velice 
povedly. Zvítězila Marie Vlachová, na 2. místě skončila Bára Klikarová a 3. 
místo obsadila Lenka Drobůlová. Za všechny kadeřnice soutěž zhodnotila 
Bára Klikarová. „Na soutěž jsem se připravovala docela dlouho, účes jsem 
na modelce zkoušela asi dvacetkrát a stále bylo co vylepšovat. Při soutěži 
vše probíhalo hladce. Když jsem při vyhlašování uslyšela svoje jméno, byla 
jsem hodně překvapená. Těším se, jak pojedu se svou modelkou na celo-
republikovou kadeřnickou soutěž do Lanškrouna.“ 

Těmito úspěchy navázali poříčští studenti na velký listopadový úspěch 
aranžérů, kteří na soutěži aR Junior v Českých budějovicích vybo-
jovali první místo v kategorii úprava stolu pro dvě osoby a druhé místo 
v kresbě zátiší. Dále získali ve tvrdé konkurenci i dvě cenná třetí místa 
v kategoriích ručně psané písmo a ve volné disciplíně.

Mgr. Renata Lelková, Střední škola propagační tvorby a polygrafie Velké 
Poříčí, www.ssptp.cz

ddM doMIno HRonoV
staLo se V ÚnoRU
CeLÝ tÝden bYLo V aMÍGU Co dĚLat

v době klubu jsme se valentýnsky zdobili a vyráběli drobné dárečky. 
Moc nás to bavilo a rozhodně ve vyrábění budeme pokračovat i v příštích 
týdnech. Nějakou příležitost si vždy najdeme. Rádi přivítáme i nové děti.

Na Šikulkách jsme také nezaháleli a Valentýna oslavili. Vyrobili jsme 
kytičku a trošku jsme se nazdobili.                            Monika Bohadlová

Léto s doMIneM
Připravili jsme si pro vás tradičně nabídku letních táborů. Kromě poby-

tových táborů na vás čekají také tábory příměstské. Informace a přihlášky 
ke všem akcím vždy naleznete na stránkách DDM Domino a také kdykoliv 
ve sborovně a ředitelně DDM Domino.

PřÍMĚstsKé tÁboRY
9. - 13.7. 2018 Pátrání s komisařem Vrťapkou

Pro děti z 1. st. ZŠ, týden her, vyrábění a řešení dalších zapeklitých 
záhad s komisařem Vrťapkou. Vede Monika Bohadlová, informace a při-
hlášky na stránkách Domina.

16. - 20.7. 2018 taneční tábor
Tábor pro dívky 6 - 15 let, téma lesní víly, výuka tance, hry, tvoření, 

tajný výlet, ale také tradiční vystoupení pro rodiče. Vede Martina Pas-
tuchová, informace a přihlášky na stránkách Domina.

16. - 20.7. 2018 dominomann - outdoorový příměstský tábor
Na účastníky (12 - 16 let) čekají netradiční výzvy: sjezd řeky, výuka 

vodáctví, cyklovýlet, geocaching, přespání v přírodě a lanové aktivity. 
Vede Tomáš Buriánek. Kapacita omezena, informace a přihlášky na strán-
kách Domina.

23. - 27.7. 2018 Minecraft v dominu
Minecraft na počítači i v realitě. Hry v přírodě i uvnitř, navazující 

náročné bojovky, výzva ke spolupráci. Úkoly inspirované Minecraftem, 
výlety, vyrábění. Cílem tábora je skrze hru v dětech posílit sebedůvěru, 
roli v kolektivu. Pro děti 8 - 13 let, vede Karel Neuschl. Informace a při-
hlášky na stránkách Domina.

27. - 31.8. 2018 Příměstský tábor aerobik.
Pro dívky z 1. i 2. st. ZŠ, výuka aerobiku, tance, zlepšování kondice, ale 

také oblíbené vyrábění, výlety, hry a soutěže. Vede Pavla Škopová, infor-
mace a přihlášky na stránkách Domina.

PobYtoVé tÁboRY



ZVeMe VÁs na WoRKsHoP

Karel Neuschl, DDM Domino Hronov

IVan KReJČÍ
Ivan Krejčí dostal Pamětní medaili Karla Čapka

Společnost bratří Čapků v Praze na své valné hromadě dne  3. února 2018 
v prostorách Národního muzea udělila Pamětní medaili Karla Čapka aka-
demickému malíři Ivanu Krejčímu za jeho „čapkovské“ zásluhy v Hronově.

(převzetí pamětní medaile Ivanem Krejčím od předsedy SBČ Praha, dr. Pavla 
Vespalce, foto Josef Vašát)

Akademický malíř Ivan Krejčí (*14. ledna 1950) se narodil, jak říká, 
tři baráky od rodné chalupy Josefa Čapka. Již v dětství zažil odhalování 
pomníku s iniciálou „Č“ autora Miloše Skaunice, připomínající rodiště 
Josefa a Heleny Čapkových v Nádražní ulici čp. 136 (dnešní ul. Hostov-
ského). S myšlenkou na vznik další upomínky na známé sourozence přišel 
předseda spolku KRUH Ing. Miroslav Houštěk, režisér a bývalý hronov-
ský starosta, a to ještě v roce 1995 během Sympozia o Josefu Čapkovi, o 
něž se zasloužil. Vznikly dva návrhy – jeden od výtvarníka Krejčího, druhý 
od grafika Jiřího Zhibo. Ovšem k realizaci tehdy nedošlo. Až o několik let 
později byl Ivan Krejčí požádán o vytvoření dalšího návrhu. Nová pamětní 
deska sourozenců Čapkových, která se nachází poblíž výše uvedeného 
pomníku, byla odhalena 12. srpna 2006. Autorem podobizny Josefa Čapka 
na desce se stal sochař Vojtěch Živný. 

Další zásadní „čapkovskou“ zásluhou malíře Krejčího je návrh náhrob-
ního pomníku mlynáře Karla Novotného, hronovského dědečka souro-
zenců Čapkových. Slavnostního odhalení a vysvěcení 10. června 2016 
v areálu starého hřbitova u římskokatolického kostela se zúčastnili 
významní hosté - členové Společnosti bratří Čapků z Prahy a Klubu bratří 
Čapků z Trutnova. 

(odhalování pomníku Karlu Novotnému, dědečka Čapků, zleva Ing. Josef Zima, 
akad. mal. Ivan Krejčí, dr. Kateřina Dostálová, vnučka Josefa Čapka, tj. prav-
nučka Karla Novotného, pí Růžena Štastná, foto Mgr. Hasan Zahirović, Ph.D.)

Jako Hronovák pan Krejčí dlouhodobě upozorňuje na zdejší význam-
nou památku, bývalou papírnu, pozdější mlýn Novotných a Čapkových. 
V budově se dosud nachází původní staletá pec, na niž sourozenci 
Čapkovi několikrát vzpomínali. 

Výtvarník Ivan Krejčí kompletně zrestauroval a byl přítomen insta-
laci pomníku rodičů Aloise Jiráska. Náhrobek dle návrhu architekta Jana 
Kotěry realizoval sochař Quido Kocian, autorem plastiky byl sochař Sta-
nislav Sucharda. Díky odborně vedené a pečlivé restaurátorské práci 
malíře Krejčího neskončilo již rozpadlé vzácné výtvarné dílo na skládce. 

Nejen Hronováci, ale celá společnost by mu měla být vděčná za to, 
že obnovil mnoho významných křížů lemujících dětské cestičky souro-
zenců Čapkových v Hronově a okolí - např. kříž a Pietu u Mistrovy lavičky 
(1998) na Farách a kříž u cesty ke Zlíčku (2003), kde pejsek Voříšek zažil 
pohádkový tanec rusalek. Ve Zbečníku, v Maternici u Skalákovy studánky, 
v letech 1990 - 2002 obnovil svaté obrázky malované na skle a tím pro 
nás uchoval lidovou tvorbu našich předků. 

Jeho rozsáhlou hronovskou činnost připomínají též pamětní desky: 
r. 1990 - na památku setkání prezidenta T. G. Masaryka a Aloise Jiráska 
v jeho letním sídle 12. 7. 1926; na domě Antonína Knahla je z devade-
sátých let deska Jana Křtitele Knahla, autora chrámových skladeb, řezbu 
dle návrhu Ivana Krejčího provedl František Hnízdil; r. 2008 - na rodném 
domě spisovatele Egona Hostovského. Malíř Krejčí realizoval řadu výtvar-
ných úprav inscenací v Jiráskově divadle - Pygmalion, Tři sestry, Vojnarka, 
Lucerna, aj.

Podílel se na restaurování mnoha vzácných památek nejen v České 
republice, ale i v zahraničí - např.: klenby stropu Hotelu Memorial 

 Hronovští rodáci

 Hronovští rodáci



Terezín, stropů na zámku Kynžvart, renovoval nástěnné malby v národní 
kulturní památce Klášterní Hradisko u Olomouce, provedl rekonstrukci 
kapličky v Bezděkově, obnovil fasádu a sluneční hodiny na Plátenickém 
domě v Horní Branné, spolupracoval na obnově fasády Nosticova paláce 
v Praze, opravoval fresky v zahradním saletu v Litomyšli a také restau-
roval působivé iluzivní malby v La Chapelle de la Miséricorde v Monaku. 

Momentálně navrhuje pomník hostinského Klimeše Zeidla a pokra-
čuje v myšlence hronovské farnosti a jejich koordinátorky projektu 
paní Růženy Šťastné, aby se opuštěný starý hronovský hřbitov proměnil 
v meditační zahradu.                                    Mgr. Hasan Zahirović, Ph.D.

HRonoVsKé PřeZdÍVKY
Jak dřevíčští přišli k přezdívce „Škrpálníci“

Ševcovský tovaryš Josef Koldert, chalupník a obuvník ve Velkém 
Dřevíči čp. 51 (zbořený dům naproti Lelkově pile, kde dnes stojí dům čp. 
254), vandroval po celé říši rakouské, aby se zdokonalil ve svém řemesle. 
Když skončil vandr, chtěl se ve svém řemesle osamostatnit. Na chalupu 
si pověsil velký reklamní štít s nápisem: Josef Koldert mistr obuvnický, 
tovaryš vídeňský. Tato přílišná chlouba, že pracoval ve Vídni a že i císaře 
viděl, se stala Dřevíčským osudnou. Škrpál se používalo na všechnu obuv. 
Obuvník to bylo pro vesničany příliš panské povyšování tohoto obyčej-
ného ševce - škrpálníka. A těch bylo v obci dost.

Že se Dřevíčští pro tuto přezdívku zlobili, dokazuje následující příhoda. 
V hospodě u Vavřenů k večeru popíjelo a klábosilo několik dřevíčských 
tatíků. Vtom přišel do šenkovny starší vandrovní s rancem na zádech. 
Pozvali ho k sobě, pivo zaplatili, žertovali a chovali se k němu přátel-
sky. Najednou se kdosi zeptal: „Co máte v tom ranci?“ „Co bych nesl, 
škrpály,“ odpověděl nic netušící vandrovní. Slovo škrpály neměl vyslovo-
vat. Tatíci rázem změnili své chování. Dva ho chytli pod pažemi, třetí za 
límec a vyhodili ho z hospody a za ním ranec. Ještě za ním zněla slova: 
„Budeš se nám pošklebovat? Táhni odsud!“

O posvícenském pondělí chodili mladí s muzikou do hronovského 
kostela. Hronováci na ně vždy z legrace volali: „Škrpálníci mašírujou, 
náramně se vytahujou.“ A Dřevíčští hronovským „půlpánům“ odpovídali 
dost výstražně: „Až půjdeme od oltáře, pobijeme bankrotáře!“ Zpět se 
všichni vraceli za zvuků muziky a veselých písniček přímo do hospody.

Toto vyprávění sepsal učitel Jan Hartman ke své kronice obce Velký Dřevíč. 

a jak přišli Rokytenští k přezdívce „bachoři“
O rokytenském posvícení v roce 1840 byla v hospodě u Rábů zábava 

v plném proudu. Muzika hrála a rokytenští sedláci i podruzi řádili v kole. 
Blížila se půlnoc, jeden z muzikantů vstal, zatroubil a hudba ztichla. Krejčí 
Burdych vstal a promluvil: „Na vědomost se dává, že soused Matýska 
přijel až z Uher a prodal všechno plátno, co jsme za půl roku nadělali, 
a že dobře dopad, z radosti nechal vám poslat něco na posilněnou ze zabí-
ječky. Ať vám to jde k duhu!“ Burdych poodstoupil a Rábův syn Václav 
přinesl ohromné jelito. „Sem s tím bachořem!“ Uvítali sousedé tento neob-
vyklý dar a vesele se tlačili kolem jelita, až nastala tahanice. Jen tři postavy 
se nenápadně vytratily ven. Při této tahanici najednou jelito prasklo a něco 
bílého se vysypalo na zem. Byly to piliny a hoblovačky. Někteří ze sousedů 
se smáli, jiní se rozzlobili a začali bručet: „Takový untholt, to je pro blázny, 
to si moh nechat,“ a rozcházeli se domů. Druhý den se vše ráno dozvěděl 
světák Matyska, rozzlobil se a šel na řezníka Slavíčka. Řezník se zapřísahal, 
že dal bezvadné jelito, v němž byly i kousky masa. Matýska šel na hospod-
ského a ten věděl něco o celé historce. Byli v tom tři viníci, kteří byli po 
několik dní nezvěstní a pak všude naříkali, že jsou nemocní.

Když byl po masopustě první bál, objevili se po prvé ti tři provinilci 
v hospodě. Celá ves věděla, že je to mrzí a že by se chtěli udobřit. Tak 
se jednoho dne vypravili k světákovi Matýskovi, aby se mu omluvili. Při 
té příležitosti se domluvili, že každý ze tří provinilců dá tak velké jelito, 
jaké bylo tenkrát o posvícení. Udobřený Matýska slíbil dát velké jelito, 
jako ty tři dohromady. Hostinu uspořádají též v hospodě u Rábů v sobotu 
v prvním týdnu v únoru a pozvou celou vesnici. V sobotu bylo v hospodě 

od rána rušno. Řezník přivezl na vozíku tři ohromná jelita a jedno, jaké 
Rokytník ještě neviděl, přes celý vozík. To se světák Matýska pořádně 
praštil přes kapsu. Rábka musela zatopit v peci, neboť jelita by se do trouby 
nevešla. Večer se přiblížil a sousedi se začali scházet a významná hostina v 
dějinách Rokytníka započala vzletným proslovem krejčího Burdycha. Začalo 
hodování. Tkadlec Hanzl si pochutnával a měl velkou kuráž: „Když mám 
chuť, tak sním všechno!“ Sedlák Kraus nevěřil, že by snědl i kus syrového 
masa a že by snědl i jeho celého. Tak se vsadili o půlku piva, že ho sní.

Sedlák Kraus natáhl nohu, byl na boso a přišel nemytý právě z chléva 
a velkopansky prohodil: „Třeba od palce u nohy.“ Všichni napjatě očeká-
vali, co se stane. Vtom silné zařvání přerušilo ticho. Kraus vytrhl prudce 
nohu z úst tkalce a bylo po sázce. Palec ho bolel a nechtěl o dalším 
pokusu slyšet a sázku musel zaplatit. Trachtace pokračovala do rána 
a smích s výskotem nebraly konce.

Od té doby mají Rokytenští přezdívku „Bachoři“, kterou neradi slyší, 
což připomíná tato událost. V roce 1902 v pondělí o posvícení šla roky-
tenská omladina s hudbou do hronovského kostela. Hronovští „půlpáni“ 
jim připravili pěkné uvítání ve mlýně (elektrárna v Lískách). Vycpali dlouhý 
pytel hoblovačkami a na konce dali polena a pytel připevnili na střechu 
mlýna. Když účastníci průvodu zahlédli toho ohromného bachoře, rozzlo-
bili se nad tou pohanou a všichni se rozběhli k mlýnu. Jeden z nich vylezl 
na střechu a bachoře shodil dolů. Rokytenští ho rozdupali a rozutekli 
se kolem mlýna, kde vytloukli všechna okna. Následovalo soudní řízení 
a Ant. Kleprlík z Rokytníka si odseděl tři neděle v Hradci Králové. 
Událost zanechala zlou krev mezi Hronovem a Rokytníkem.

Zpracováno z knihy MATERNICE, vydané v roce 1949 místní osvětovou 
radou v Rokytníku.

Přezdívky obcí v našem okolí:
v Bukovici – sirkaři, v Červeném Kostelci - hadaři, v Hlavňově - 

borukáři, v Hronově – půlpáni - pankrotáři, v Polici - kvíčeráci, na Petro-
vicích - votýpkáři, v Náchodě - baróni, v Maršově - paroháči, v Machově 
odjakživa - trdlaři - trdla machová, v Radešově - festunkáři, v Rokyt-
níku - bachoři, ve Slavíkově - houseři, ve Stárkově - smrtonoši-štadláci, 
v Suchém Dole - jeřabináři, ve Velkém Dřevíči - škrpálníci, ve Velkém 
Poříčí - pořezánci, ve Vysoké Srbské - prckaři, ve Zbečníku sukaři, ve 
Zličku - voláci, v Žabokrkách - žabáci - žabaři, ve Žďárkách - holubáři.

Přezdívky kdysi sesbíral Josef Prouza do letního ZVONKU - časopisu 
občanů Velkého Poříčí.                            Ladislav Štirand Velký Dřevíč

LotřI HRonoV 

V úterý 12. prosince převzal oddíl mladých vodáků Lotři z Hronova 
ocenění za umístění v 6. ročníku soutěže Brána k druhým. Soutěž pro 
dětské skupiny do 26 let, které vykonaly něco prospěšného a užiteč-
ného pro ostatní, organizuje Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 

 Hronovští rodáci



ve spolupráci s Národním institutem pro další vzdělávání. V roce 2017 
bylo mezi držitele titulu Brána k druhým vybráno celkem pět dětských 
kolektivů. Lotři skončili s počtem bodů 91 v kategorii děti do 18 let na 
prvním místě.

Co Lotři vykonali pro druhé?
V roce 2014 Lotři spolu se stacionářem CESTA z Náchoda poprvé 

uskutečnili pilotní akce k projektu LOTŘI NA DOBRÉ CESTĚ. Tento 
projekt zahrnuje každoročně několik společných akcí členů vodác-
kého oddílu a klientů stacionáře CESTA (např. společný sjezd řeky Úpy, 
společné pálení čarodějnic, společný víkend na letním stanovém táboru 
v Suchdole nad Lužnicí).

Hlavní společnou akcí je DEN NEZÁVISLOSTI – akce, která spojuje 
svět hendikepovaných se světem zdravých dětí. Letos se uskutečnil již 
4. ročník této akce, která má návštěvnost kolem 300 – 400 návštěvníků. 
Co vás k pomoci vedlo a jaký měla přínos pro druhé?

Zástupci občanského sdružení Cesta Náchod, které zajišťuje pomoc 
hendikepovaným osobám, a členové turistického a vodáckého oddílu 
Lotři Hronov se jednoho podzimního dne setkali na workshopu pořáda-
ném v rámci aktivit projektu Aktivní občané a média. I když organizace 
sídlí v sousedních městech, nikdy o svých činnostech navzájem neslyšely, 
natož aby uvažovaly o jakékoliv spolupráci. To se ale právě na tomto 
setkání změnilo. Dnes již těžko říct, kde a jak ten nápad vznikl, nicméně 
zrodil se nový společný projekt. Zrodili se LOTŘI na dobré CESTĚ. 
A jaký přínos má tato spolupráce pro klienty stacionáře CESTA? Tuto 
odpověď by měli spíše psát zástupci stacionáře CESTA. My se můžeme 
pouze dohadovat, že klientům stacionáře jsme přinesli nové zážitky 
a aktivity, které by bez našeho zapojení do projektu nemohly uskutečnit.
Co si odnesly děti z vykonané pomoci?

Přínos pro naše členy vidíme v osobním setkávání a navazování 
kontaktů s osobami s hendikepem. Naši členové se učí jednak pomáhat 
klientům stacionáře v situacích, které sami nedokáži překonat, na 
druhou stranu se učí přijímat ryzí radost z dosažených „malých“ úspěchů 
a krůčků hendikepovaných kamarádů.

Odměnou pro členy oddílu Lotři bylo také samotné přebírání ocenění 
Brána k druhým, které probíhalo v Národním technickém muzeu a mode-
roval jej známý herec Petr Vacek. Seznámili jsme se s činností ostatních 
oceněných týmů, prohlédli si muzeum a domů si odnesli hodnotné ceny, 
ale zejména pocit z vykonané práce a uvědomění si významu pomoci 
druhým. Nejen to snad bude motivovat děti k další prospěšné činnosti 
pro druhé.

KLUb PoHoda
„Přišlo jaro do vsi, kde si zimo, kde si?
Byla zima mezi náma a včil už je za horama,
hu, hu, hu, jaro už je tu!“                                   (lidová z Moravy)

Vítání jara a vynášení smrti patří mezi starobylé zvyky, které jsou pozů-
statkem slovanského pohanství. Oslava vítání jara a končící zimy probí-
halo většinou 5. postní neděli (Smrtná neděle) před Velikonocemi. Obřad 
vynášení smrti, Morany (také Mařena, Smrt, Smrtka, Smrtholka Marzana), 
spočíval v sestrojení figury z různých materiálů - větví, listí, staré slámy 
nebo sena. 

Na Náchodsku to bývalo ze slaměných došků obalených hadry a cáry 
látek. Figura se oblékala do ženských šatů bílé barvy, kolem krku jako 
náhrdelník navlečená vyfouklá vejce jako symbol zmaru a konce života. 
Někde byla figura nasazená na tyči, jinde byla nesena na rukou. Aktéři 
oslavy byla jen mládež a děti, dospělí a staří jen přihlíželi. Průvod vynesl 
Moranu za vesnici, tam byla svlečena a zapálena, potom většinou vhozena 
do vody. Tím byla ze vsi vyhnána zima, všechny nemoci a smrt. Mládež 
poté obcházela vesnici se zpěvem a říkankami, z obdržených jedlých 
dárků pak všichni vystrojili hostinu s muzikou a tancem. Jako kontrast 
k odplouvající Smrtce s sebou nosili živé rašící větvičky, ozdobené barev-
nými pentlemi (tzv. „líto“), někde letečko nebo májíček. K „lítu“ patřila 
ještě panenka, symbol života a budoucnosti, znázorňující plodnost.

(čerpáno z národopisných pramenů)

Ohlédnutí. Jednou z největších letošních akcí Pohody, konané ve spo-
lupráci s dalšími subjekty, byl únorový hronovský masopust. Postupně tu 
získává podobu tradice a členky spolku se jeho přípravě i průběhu věnují 
s nadšením a plným nasazením. Jiné to nebylo ani letos, v neděli 11. února. 
Na náměstí bylo živo kolem stánků s mnoha dobrotami, připravenými 
našimi kmenovými členkami. Nechyběly ani zabijačkové pochoutky, vždyť 
zabijačka k masopustu přece patří. V průvodu se sešlo na čtyřicet masek 
včetně maskované hronovské „vrchnosti“. Nejstarší členkou Pohody je 
Věruška Nývltová, jejíž převlek za copatou holčičku rozveselil všechny 
přítomné. Věk tedy určitě není překážkou užívat si života a radovat se z 
každého dne!

Klubové úterky – březen
6.3. Retro oslava Mezinárodního dne žen. Posedíme a zavzpomínáme 
u přinesených domácích dobrůtek. Káva, čaj a víno zajištěno. Dobrá 
nálada se očekává!
13.3. Zdobení velikonočních vajíček – vejdumků. Nezapomeňte je doma, 
jakož i další vhodné ozdoby a také svoji fantazii při jejich zkrášlení.
20.3. Pokračujeme ve zdobení vejdumků. Naše výtvory ozdobí stromky 
na hronovském náměstí. Termín bude upřesněn po dohodě s TS (tech-
nické služby).
27.3. Zdravá výživa. Magda Jakubská nám poví o využití různých druhů 
mouky pro zlepšení nutriční hodnoty běžných pokrmů a pečiva.

Změna programu vyhrazena!



Víte, že...?
Sedm lidí z deseti věří v posmrtný život?
Citróny obsahují více cukru než jahody?
Dub neplodí žaludy do 50 let věku?
Dva lidé z pěti si berou svoji první lásku?
Nejbezpečnější auto je bílé barvy?
Rohlík byl vynalezen v Rakousku?

Blížící se jaro je časem úklidu našich domovů. Zbavte se zbytečných 
věcí a ukliďte si také ve svých životech. Není přece třeba vláčet s sebou 
staré věci a minulé události. Bude vám lehčeji.

Za přípravný výbor Pohody vám příjemné očekávání jara přeje
Slavit

PodĚKoVÁnÍ
Sbor dobrovolných hasičů Rokytník děkuje firmě Wikov Hronov, 

Městu Hronov, pivovaru Primátor a. s. a dalším, kteří přispěli ať již 
finančně, nebo konkrétními cenami do soutěží na Dětský karneval 
v Rokytníku, který se uskutečnil v sobotu 17. února.

Milan Liskovský, starosta SDH Rokytník

JaK JseM naVŠtÍVIL
HRonoVsKé ZastUPIteLstVo

Dne 14. 2. 2018 se konalo Zastupitelstvo města Hronova, jehož 
hlavním programem bylo schválení výstavby nové radnice za 50 milionů 
Kč a prodej dvou historických domů na náměstí, tj. objektu radnice 
čp. 5 a vedlejšího objektu U Zeleného stromu čp. 4. Nevěřil jsem tomu, 
že tohle někdo může myslet vážně, a čekal jsem bouřlivou debatu zastu-
pitelstva, které výše uvedené záměry nakonec zamítne. 

Přece neprodají další majetek v centru města? To jim „úspěch“ 
s pozemkem pošty nestačil? Ptal jsem se sám sebe. Čekal jsem také velký 
zájem občanů, dorazilo nás však asi 7. Říkám si, to je těm Hronovákům 
už všechno jedno? No nic, uvidíme. Průběh zastupitelstva byl ale slušně 
řečeno fakt velkej průšvih. Nejdřív si paní starostka nechala schválit svými 
věrnými investici a úvěr na nový úřad ve výši 50 milionů. Nikdo neposlou-
chal výhrady opozičních zastupitelů ve smyslu, že tuto investici nepotře-
bujeme, že jsou mnohem naléhavější oblasti, kam by bylo dobré peníze 
investovat, a že neúměrně zatížíme město úvěrem na dalších 10 let. 
Vedení města nevyslyšelo ani závažné připomínky opozice, že zamýšlenou 
investici neprojednal finanční výbor města a že podklady k rozhodnutí 
dostali teprve před týdnem. Vždyť jde přeci o 50 milionů Kč!!! Také 
další argument, aby bylo uspořádáno referendum mezi občany, zda chtějí 
nový úřad, byl vedením arogantně přehlédnut. Zde jsem již pochopil, že je 
část zastupitelů předem dohodnuta a nechávají opozici pouze „vykecat“. 

Nastalo samotné hlasování a výstavba úřadu vč. způsobu jeho finan-
cování byla potřebnými a dohodnutými 11 zastupiteli schválena. 
Z toho mi bylo už dost zle a chápu vlastně občany, proč na ta zastupi-
telstva nechodí. Na tyto praktiky prostě musíte mít žaludek. následně 
byly schváleny i záměry prodejů výše uvedených domů na 
náměstí. 

Už jsem to začínal chápat, paní starostka bude potřebovat peníze 
na novou radnici. Na chodníky, komunikace, mosty, kanalizace a další 
zásadní věci peníze prostě nejsou, ale 50 milionů (a to bez nároku na 
dotaci!!) město do úřadu klidně vyhodí a další miliony pak spoluúčastí 
do parku. Nebo proč ty peníze nevěnujeme třeba raději do obchvatu 
města a výkupu pozemků? Fakt jsou tohle zásadní priority města? Chtějí 
to občané? Po zkušenostech s realizovanými projekty města očekávám 
nějakou moderní kostku obalenou polystyrenem, která bude stejně pěkná 
jako to hnusný náměstí nebo pitevna v parku.

Pokud Vás to také jen trochu zajímá a uvedená situace Vám není lhos-
tejná, máte možnost se alespoň podívat jmenovitě, kdo jak hlasoval (zápis 
ze zastupitelstva je na stránkách města) a na podzim přece budou komu-
nální volby….                                                              Martin Čejchan

ReaKCe na PřÍsPĚVKY obČanŮ 
Stejně jako p. Bárta v minulém čísle i já bych chtěl poděkovat opo-

zičním zastupitelům za jejich práci. V minulých letech jsem se několi-
krát účastnil jednání zastupitelstva města a tito naši zástupci vždy stáli 
na straně potřeb nás občanů. Škoda, že se těchto zasedání neúčastní 
více Hronováků, aby viděli, jak komunikace většinové koalice vs. opozice 
probíhá. Asi by se divili, ale hlavně by si udělali svůj obraz a úsudek. 

Také jsem volil tyto dnes opoziční zastupitele. Bohužel, většina občanů 
opět podlehla slibům a řečnickému umění lidí, kteří o Hronově a jeho 
příměstských částech už dlouho rozhodují. S p. Bártou nesouhlasím jen 
v tom, že nejvyšší posty ve městě budou zřejmě ještě dlouho obsazeny. 
Vždyť na podzim se konají komunální volby a my všichni se o změnu 
můžeme přičinit.

V poslední době se rozepsalo více spoluobčanů přímo z Hronova, 
kterým se nelíbí např. stav chodníků, šednoucí město, vykácené stromy 
v parku u Justynky apod. Snad vedení města konečně vidí, že to nejsme 
jen my vyvrhelové z okrajové části, kdo má kritické připomínky k situaci 
ve městě.

Na poslední články občanů z Velkého Dřevíče už paní starostka raději 
nereaguje. Proč? Je to jednoduché, vždyť její odpověď by vyvolala jen 
další reakci občanů. Lepší je nechat to vyšumět, třeba už příště nenapíší.

Závěrem si přeji, aby letošní podzim byl počátkem lepší atmosféry, 
vstřícnosti, a zejména opravdového rozvoje Hronova a jeho okolí.

Stanislav Hornych, Velký Dřevíč 

HRonoV MÁ VÝboRnéHo anGLIČtInÁře 
Je jím teprve 12letý Michal Večeře. 
Michal byl jedním z mých prvních studentů, když jsem před 7 lety začala 

v Hronově učit angličtinu metodou Helen Doron. Bylo mu tehdy 5 let. 
Před dvěma lety, tedy ve svých 10 letech, poprvé složil mezinárodní 

zkoušku z angličtiny Cambridge – úroveň YLE Starters. Ačkoliv Cam-
bridge doporučuje dvouletý odstup mezi jednotlivými stupni, Michalovi 
stačí jeden rok. Loni si do svých „angličtinářských“ úspěchů přidal vyšší 
stupeň YLE Movers a za pár týdnů v dubnu bude skládat již třetí stupeň 
- YLE Flyers. Za zmínku určitě stojí to, že obě předešlé zkoušky složil na 
100% bez ztráty jediného bodu. 

Michal je od letošního školního roku studentem víceletého Gymnázia 
v Broumově. Jako nejlepší angličtinář školy byl vyslán do okresního kola 
soutěže v anglickém jazyce, které se uskutečnilo 7. 2. 2018. A zde je 
výsledek….

Míšo, ze srdce gratuluji a přeji Ti, aby Tvá výborná znalost angličtiny 
byla klíčem k mnohým „dveřím“ ve Tvém životě, ať již profesním, či osob- 
ním.                                                                    Martina Pohanková

stRastI PředstaVIteLŮ MĚsta 
Vážení spoluobčané, ve svém příspěvku vycházím z nářků paní sta-

rostky a pana místostarosty, jak jsou na ně občané zlí. Pravidelně čtu 
zpravodaj „U nás“ a z toho, co vidím, se zase až tak moc nedivím. 
V počátku ještě vzpomenu kanalizaci „Dřevíč, Rokytník, Žabokrky“, jako 
jeden ze základních prvků infrastruktury města. Jejich přístup zhruba 
k 1000 obyvatel nebudovat kanalizaci a nechat na nich, aby si čištění zajis-
tili sami, je alarmující. Zdůvodňování, že není dotace, když v lednovém 
čísle „U nás v kraji“ se dočtete, že v operačním programu životního pro-
středí je k čerpání více než 600 miliónů korun právě na budování kanali-
zací a čistíren odpadních vod, je k smíchu. Zřejmě, pane místostarosto, 
kdo se stará, má, kdo se nestará, nemá. Zájem občanů o toto projedná-
vání byl značný, bohužel odcházeli zklamaní. V souvislosti s nesouhlasem 
části zastupitelů se paní starostka vyjádřila, že se nediví, když mají obe-
censtvo. Ptám se, paní starostko, není to urážka občanů, když je nazýváte 
obecenstvem? O nutnosti budování kanalizace se dnes mluví v souvislosti 
s rekonstrukcí vozovky v ulici TGM a Hostovského, kterou vybuduje 
VAK a město mu na to půjčí. Takže občané Dřevíče a dalších částí mají 
smůlu, že nebydlí zrovna tam. Po celý rok 2017 se ve zpravodaji psalo 
o tom, kolik probíhá ve městě stavebních akcí. Souhlasím, nebylo jich 
málo. Projekt na revitalizaci „hedvábnice“ se podařil, nicméně s velkým 
nedostatkem, který se občané dozvěděli až po jejím ukončení. Peníze na 
řádnou opravu střechy bohužel nezbyly.



Další akcí byla renovace dosluhujícího zařízení zimního stadionu. 
I přes řadu nedostatků se akce s „odřenými zády“ také povedla. Důleži-
tou oblastí v činnosti města je nakládání s recyklovatelným odpadem. Po 
letech slibů obdrželo město dotaci a začaly se dít věci. Zaměřím se na 
největší akci, tedy na podzemní kontejnerové stání u prodejny Konzum. 
Na jednom ze zastupitelstev jsem vznesl dotaz, ve kterém jsem se ptal 
na to, zda se toto stání bude nacházet na stejném místě jako doposud, 
tedy u silnice. Odpověď zněla ano. Zároveň jsem upozornil na to, že by 
občané mohli být jednoduchým situačním nákresem seznámeni s tím, 
jak bude stání pravděpodobně vypadat. Akce bohužel začala s několik 
let starou projektovou dokumentací, ve které zřejmě nebyl nakreslen 
zatrubený potok, což celou akci výrazně zdrželo. V případě informování 
občanů by se určitě našel nějaký starousedlík, který by vám byl schopný 
říct, že tam ten daný potok vede. V souvislosti s výše zmíněnou akcí jste 
úplně zbytečně vyřezali okrasné borovice na přilehlém plácku, což bylo 
velmi kritizováno mnoha občany. Proč píšu zbytečně. Na jejich místě 
totiž po dobu tří měsíců byla pouze hromada vybagrované hlíny, která 
byla následně stejně v měsíci září odvezena. Proč investor (město) nena-
řídil odvoz hlíny průběžně? Borovice by tam tak klidně mohly zůstat. 
Obdobně to vypadalo i u ostatních budovaných stání po celém městě. 
Mohl bych pokračovat lávkou u čistírny, kde opravy začaly se zpoždě-
ním a termín dokončení opět nebyl dodržen, přitom by se tomu dalo 
určitě předejít jednoduchou kontrolou ze strany města. Když nějaký 
projekt zadávám a platím, přece musím mít zájem vědět, jak se tam 
pracuje. Ze zkušenosti vím, že takovým firmám je třeba stát, slušně 
řečeno, za zadkem. Co dělají vaši stavaři, dle vyjádření pana místosta-
rosty jich máte šest?

Nakonec dlouho avizovaná akce „park“. Ještě se ani pořádně nezačalo 
a už si paní starostka stěžuje, že chce vybraná firma prodloužit termín 
dokončení, protože nemá zajištěno to či ono. Tyto věci mají být přece 
obsaženy jako kritéria ve výběrovém řízení, např. zda má firma kvalifi-
kované pracovníky, zajištěny subdodavatele a podobně. K samotné akci 
je možno dodat, že se o ní mluví velmi dlouho (12 let), ale určitě ne v 
takovém rozsahu, jak je dnes prezentována. Za tuto dobu se v parku 
prováděly dílčí úpravy, které občané přijali různě. S projektem této 
akce jste, jak píšete, seznámili občany na veřejném zasedání v dubnu 
loňského roku. Na toto zasedání však podle vašich slov „skoro nikdo 
nepřišel“, z čehož plyne, že občané už dávno ztratili o velkolepý projekt 
zájem. První negativní reakce se vážou k pokácení krásných smrků u 
Justýnky a dalších stromů u amfiteátru. Toto rozhodnutí bylo zdůvod-
něno tím, že stromy bránily vstupu světla a že tímto krokem bude park 
mnohem světlejším místem. Pokud ovšem znáte světové strany, víte, 
že se tyto stromy nacházely na východní straně parku, což znamená, 
že ovlivňovaly světlo maximálně při východu slunce, tedy v brzkých 
ranních hodinách.

 A nyní ještě k samotnému zastupitelstvu a jeho jednání. V počátku 
tohoto volebního období město za pomoci agentury zpracovalo stra-
tegii rozvoje do příštích let. K tomuto tématu se organizovaly schůzky, 
kterých se mohli občané zúčastnit a říci na nich svoje názory. Konečný 
návrh však nebyl nikde zveřejněn a zastupitelstvem byl projednán, 
přestože se o jeho projednávání na programu zastupitelstva neobje-
vila ani zmínka. Několika jednání zastupitelstva jsem se sám zúčastnil, 
a tak vím, jaký mají průběh. Překvapuje mne, že se o projednávaných 
bodech tak málo diskutuje a že i přes dotazy a připomínky opozice 
převládá u předsednického stolu úsměv. Skoro to vypadá tak, že je v 
podstatě jedno, o čem se diskutuje, protože už dopředu víte, že si to 
stejně upečete po svém. To je zřejmě ten důvod, proč neprošel návrh 
na online přenos ze zasedání.

 Na závěr ještě několik slov k Vám, občanům města Hronova. Je 
mnoho věcí, o které bychom se měli zajímat a o kterých bychom měli 
diskutovat, ať už ve veřejných zasedáních nebo pomocí zpravodaje. Těší 
mě, že se tak v posledním období alespoň trochu děje. V letošním roce 
se uskuteční volby do zastupitelstva města, tak bychom měli věnovat 
větší pozornost tomu, koho do vedení našeho města zvolíme.

Jaroslav Ťok

VÁženÝ Pane ŤoKU, 
z obsahu Vašeho příspěvku je zřejmé, že Vás dění v Hronově opravdu 

zajímá, za což Vám děkuji. Zmiňujete některé problémy, nastolujete 
otázky, stavíte se kriticky ke konkrétním věcem. Určitě ne záměrně jste 
se ale ve svém pohledu na některé věci dopustil několika nepřesností. 
Chápu to, vyznat se ve velkém množství informací je někdy poměrně 
složité. Proto mi dovolte uvést některé doplňující a zpřesňující infor-
mace i přesto, že téměř všechny již byly v HL uvedeny. 

Dotace na kanalizace ve Velkém Dřevíči, Žabokrkách a Rokytníku 
– není důležité, zda jsou vypsány dotační tituly, důležité je, zda žadatel 
splňuje konkrétní kritéria. My je nesplňujeme. Tento fakt vychází z 
Technickoekonomické variantní studie proveditelnosti, kterou si město 
nechalo v roce 2016 zpracovat. Mám ji v kanceláři, zastavte se, ráda 
Vám ji poskytnu k nahlédnutí. 

Podzemní kontejnerová stání – projektová dokumentace byla vypra-
cována v říjnu 2015 (nebyla tedy několik let stará) – můžete si to 
ověřit na odboru majetek. O zatrubeném potoku jsme samozřejmě 
všichni věděli. Jeho trasu poskytli projektantovi na Katastrálním úřadě 
v Náchodě a také správce toku Povodí Labe, s. p. Za to, že to nebyly 
údaje přesné, opravdu město nemůže. Museli jsme na to reagovat 
změnou umístění podzemních nádob (vyhnout se potoku) i pokácením 
borovic. A proč nebyla kupa hlíny okamžitě odvezena? Protože si ji na 
tomto místě firma nechala na případný dosyp nejen u podzemních, ale 
i u všech ostatních stání. V průběhu jakékoliv stavby je nutné počítat s 
tím, že dané místo nebude vypadat krásně. Určitě to znáte sám. Při rea-
lizaci zateplení panelového domu, ve kterém bydlíte, to kolem paneláku 
také zrovna vábně nevypadalo, a to několik měsíců. 

Lávka u čistírny – opravy nezačaly se zpožděním. Prodloužení termínu 
dokončení (jaro 2018) si vyžádaly další práce, které si město nad rámec 
původního projektu objednalo. Po odstranění staré lávky bylo shledáno, 
že jsou v dezolátním stavu mostní římsy, dodatečně bylo rozhodnuto 
o přeložení schodiště a doplnění zábradlí. To vše si vyžádalo úpravu 
projektu (to také chvíli trvá). 

Počty stavařů na úřadě – pan místostarosta mi říkal, že Vám nikdy 
nic takového neřekl. Ani nemohl, protože na hronovském úřadě nikdy 
6 stavařů nebylo a není. Zřejmě jste si to spletl s pracovníky staveb-
ního úřadu (máme 4), kteří ale na kvalitu městem realizovaných staveb 
nedohlížejí, není to v jejich pracovní náplni. Dozor má u malých akcí 
na starosti kolegyně Kajnarová, u velkých si najímáme odborný tech-
nický dozor.

Park – myslím, že o něm bylo napsáno již hodně. Z Vašeho vyjád-
ření se domnívám, že se úplně neorientujete v problematice Zákona 
o veřejných zakázkách. Ani se nedivím, zákon je hodně složitý. Nicméně 
smlouva se zhotovitelem parku je k dispozici na webových strán-
kách města (profil zadavatele), kde si ji můžete prostudovat. Zeleň 
v parku, její úpravy i novou výsadbu navrhla Ing. Štěpánka Šmídová, kra-
jinářská architektka. Vystudovala na ČZU obor Zemědělské inženýr-
ství – zahradnictví. Na brněnské Mendelově univerzitě obor Zahradní 
a krajinářská architektura. Ráda Vás s ní seznámím, osobně dohlíží na 
práce v parku.

Strategický plán rozvoje města – ano, máte pravdu, tento materiál 
byl opakovaně (červen a září 2015) projednáván zastupitelstvem, a to 
vždy v bodě Různé, na pozvánce konkrétně vypsán nebyl. Tenkrát jsme 
ještě jednotlivé body nerozepisovali, nyní tak již činíme a všechny pro-
jednávané materiály zveřejňujeme na webu města. Jak sám uvádíte, na 
přípravě plánu se ale podílela široká veřejnost (projednávání, dotazní-
kové šetření atd.), což je asi to nejdůležitější.

Vážený pane Ťoku, děkuji ještě jednou za Váš příspěvek. Pokud 
budete chtít nějaké další informace, jsem Vám k dispozici. Samozřejmě 
nejen Vám. 

V úctě Bc. Hana Nedvědová



Daneš Fiala
Kostelecká 151
549 31 Hronov

mobil: 776 756 543
e-mail: fialadanes@seznam.cz

Pokládáme všechny druhy střešních 
krytin, izolace plochých a šikmých 

střech, montáž střešních oken. 
veškeré klemPířské Práce.
výPočty střech zdarma.

Přijímáme objednávky!

PROTO .CZ  s.r.o.PROTO .CZ  s.r.o.
velkoobchod - maloobchod - montáže

voda - topení - plyn

tel.: 491 481 491
fax: 491 481 304

mob.: 774 699 702
mob.: 774 699 703
proto.cz@seznam.cz

Hostovského 313
549 31 HRONOV

Koupím
auto-moto součástky
i rezaté a poškozené.

Tel.: 608 103 810

Koupím pozůstalost
– veteš

Vyklidím půdu, dům, byt.

Tel.: 608 103 810

ZEDNICKÉ A OBKLADAČSKÉ PRÁCE+ OPRAVY

Josef Čáp
Tel.: 602 380 709, zednikkostelec@gmail.com

Kontroly kotlů 

na pevná paliva

Nabízím
kadeřnické
služby

dámské,
pánské

a dětské
(Kalinův dům Hronov)

Vlasta Klennerová (Špeldová)

Na drahách 924, Hronov

Objednávky na tel: 733 329 356

příjmeme pletaře, pletařKu,
nástup možný ihned.
Benet v.o.s. Červený Kostelec
Kontaktní osoba: Luboš Beneš tel: 602 245 971
   benesl@benet-ponozky.cz 
   www.benet-ponozky.cz

Práce pletaře, pletařky na maloprůměrových ponožkových 
pletacích strojích v 2 směnném provozu.
Požadavky: zručnost, dobrý zrak, pravák.
 Po zaučení práce v úkole.
Benefity: 1. třináctý plat
 2. stravenky
 3. nákup našich výrobků s výraznou slevou
 4. možnost placených přesčasů

 pronájem kontejnerů 3 – 15 m3

 odvoz a likvidace odpadů
 štěrky – písky – sutě - beton

Tel. 777 671 671
www.kontejnery-dudek.cz



ELEKTROINSTALACE 
VODOINSTALACE
tel.: 776 123 129
Daniel Srnec, info@elvotop.cz

KOUPÍM
staré hračky plastové, 
plechové

Tel.: 608 103 810 

Koupím
mince, bankovky, poštovní 
známky, pohlednice, 
knihy, hračky, betlém 
i celou pozůstalost 
včetně nábytku.

Tel.č.722 907 510 

Vlastimil Kráčmar

kontakt:

tel.: 608 605 814

adresa: Za Sokolovnou 609, Velké Poříčí

 drobné soustružení

 zednické a truhlářské práce

 práce v interiérech i exteriérech

 stavba jízdních kol na zakázku

 opravy jízdních kol, strojů a zařízení

E-mail: vlasta.kracmar@seznam.cz

NÁCHoD
Rozvoz pizzy, jídel a poledního menu.

Více na www.pizzerianachod.cz

Tel. pro objednávky 739 475 846.

Město Hronov nabízí k pronájmu nebytové prostory
– restaurace v objektu zimního stadionu Wikov arény o výměře 109,02 m² v ulici Pa-
lackého č. p. 1000, Hronov, stojícím na pozemku p. č. 652 v k. ú. Hronov za minimální 
nájemné 5 414,66 Kč/měsíc. Nájemní smlouva na dobu neurčitou, předpoklad od 1. 6. 
2018. Bližší informace podá Ing. Lenka Vítová, vedoucí odboru majetek, 736 629 651.



Hronov, Žabokrky 18, 549 31
telefon: 721 871 986
e-mail: pneuandrs@seznam.cz

NOVĚ

OTEVŘENO

Vlastimil AndršVlastimil Andrš

www.sgc.cz, personalni@sgc.cz
tel. 491 467 442

Saar Gummi Czech, evropský leader ve výrobě vytlačovaných pryžových těsnění pro automobily, 
přijme do nepřetržitého provozu v Červeném Kostelci 

Saar Gummi Czech, evropský lea-
der ve výrobě vytlačovaných pry-
žových těsnění pro automobily, 
přijme do nepřetržitého provozu 
v Červeném Kostelci

operátorky 
gumárenské výroby.

Průměrná mzda včetně benefitů

32 000 Kč.
Uvedená průměrná hrubá mzda v dané 
profesi je včetně benefitů a prémií, 
mzda konkrétního zaměstnance závisí 
na délce zapracování a jeho výkonech.

Doprava zdarma na linkách z Náchoda, 
Broumova a Úpice.



VYDĚLÁVEJTE 
S ÚSMĚVEM

Rozšiřujeme náš tým o šikovné 
OBCHODNÍ ZÁSTUPCE

Jak dál postupovat?
Přijďte! Den otevřených dveří se koná každý čtvrtek
 od 16 hodin na našich pobočkách!
Volejte: 602 170 916
Pište! oz@provident.cz

Seznam poboček naleznete na 
provident.jobs.cz

• kariérní růst
• výplatu provizí týdně
• práci v místě Vašeho bydliště
• přidělené klienty
• hlavní nebo vedlejší činnost

Co vám nabízíme?

BEZKONKURENČNÍ PROVIZNÍ 
SYSTÉM V ČR!

Rozšiřujeme náš tým o šikovné
OBCHODNÍ ZÁSTUPCE

7082_pf_nabor_inzerce_92x130.indd   1 29.03.17   9:16

LIBerecKá
oBaLoVNa

Liberecká obalovna s.r.o.,
provoz Červený Kostelec
přijme

n provozního zámečníka 
pro údržbu 
technologické linky
Výhodou: vyučen v příbuzném oboru, základní 
znalost práce s PC, zkušenosti s údržbou zařízení, 
flexibilita.

n elektrikáře 
pro obsluhu 
technologické linky
Požadavky: vyučen v oboru, §6 NN vyhl. č. 50/78 Sb.
Výhodou: základní znalost práce s PC, zkušenosti 
s údržbou elektrozařízení, flexibilita.
Nabízíme: perspektivní zaměstnání se slušným 
ohodnocením.

Kontakt:  pavel.krivda@eurovia.cz, tel. 724 041 496
Nástup možný od 1. 4. 2018

VOŠ a SPŠ stavební arch. J. Letzla
v Náchodě

vás zve na výstavu



sboRnÍK FIReM nÁCHodsKa
Vážené dámy, vážení pánové, podnikatelky a podnikatelé,
v roce 2018 si Česká republika připomene několik historických výročí. 

Přichází další z letopočtů končících „osmičkou“ a tyto byly na zásadní 
události velmi bohaté. Nejvýznamnější je samozřejmě sté výročí vzniku 
samostatného Československého státu. Náchodsko a město Náchod si 
však připomenou událost z pohledu našeho regionu neméně důležitou, 
nejspíš nejvýznamnější. Od 19. června do 15. srpna 1938 se v Náchodě 
uskutečnila „Výstava 38 Náchod“. Akce byla uspořádána k dvacátému 
výročí vzniku samostatného státu a jednalo se v té době o největší 
výstavu v celé republice s velkými státními expozicemi, školskými a prů-
myslovými pavilony, uměním a vědou. 

Při příležitosti „Výstavy 38 Náchod“ byl vydán katalog, který je dodnes 
součástí knihovny téměř každé náchodské domácnosti a majitelé jej 
opatrují jako skutečný poklad. Po osmdesáti letech si lze přečíst články 
popisující města, památná místa, školy, muzea a další zajímavosti. Je však 
rovněž důležité, že i po několika desítkách let vidíme, které firmy zde v 
roce 1938 podnikaly a vstoupily tak do naší historie. Celý katalog z roku 
1938 je možné si stáhnout zde: http://www.podnikejme.cz/apps/katalo-
g-vystava-1938/ 

Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje připravuje při 
příležitosti osmdesátého výročí „Výstavy 38 Náchod“ vydání katalogu 
firem a ekonomických subjektů okresu Náchod. Máme v úmyslu vytvořit 
aktuálně působícím firmám příležitost stát se rovněž součástí historie 
našeho regionu. Vydání prestižní publikace tak naváže na katalog z roku 
1938 a věříme, že se opět stane součástí knihoven nejen současných 
podnikatelů, sběratelů, ale i každého zájemce o aktuální dění. Prostor v 
katalogu je k dispozici rovněž pro města, školy, muzea, kulturní zařízení 
a všechny zájemce. 

Máte-li zájem o bližší informace a chcete se stát součástí historické 
publikace, napište prosím na níže uvedené kontakty. Ozveme se Vám a 
předáme bližší informace. 

Pevně věříme, že nabízenou možnost využijete. Uzávěrka katalogu bude 
k 30. 4. 2018. 

Dne 19. června 2018, v den osmdesátého výročí zahájení Výstavy v 
roce 1938, bude publikace slavnostně pokřtěna a bude započata její dis-
tribuce.

S úctou Radek Jakubský, předseda představenstva Krajské hospodář-
ské komory Královéhradeckého kraje a František Molík, ředitel oblasti 
Náchod 

setKÁnÍ sPoLUžÁKŮ 8. třÍd
ZŠ HRonoV – rok ukončení 1983

sobota 19. května 2018 v 17 hodin
restaurace „U Hanušů“ Velké Poříčí

Kamila Macková (Tempírová),
kamcax@centrum.cz , 737 317 223
Jana Fialová (Hubková), 
jafi69@seznam.cz, 776 061 459
Jana Chladová (Hornychová),
jana.chl@centrum.cz , 603 521 071

Milí spolužáci, ozývejte se, prosím, na tyto kontakty. Pošleme vám 
pozvánky a další informace. Děkujeme.

KLadsKé PoMeZÍ 
Za poznáním osudů sourozenců Čapkových a novinkami v (cyklo)

turistice

Jak jde dohromady jedna z nejznámějších uměleckých rodin první 
republiky a veletrh cestovního ruchu? U příležitosti 100. výročí 
vzniku Československa a 80 let od úmrtí Karla Čapka bude letošní 
19. ročník Infotouru a cykloturistiky věnován také životu souro-

zenců Čapkových.Ve dnech 9. a 10. března 2018 se do králové-
hradeckého aLdIsu můžete vydat hned za několika zážitky. Načer-
páte novinky z oblasti cykloturistiky, jednotlivých tuzemských i zahra-
ničních destinací, ochutnat či zakoupit regionální dobroty a užít si 
bohatý doprovodný program. Celý veletrh je přístupný ZDARMA pro 
širokou veřejnost. Letošní specialitou je konference o rodině Čapko-
vých pod názvem Čapek - Karel, Josef a Helena, život a tvorba. 
Ta se uskuteční 9. března 2018 od 10:30 do 15:00 hod.

Jednotlivým sourozencům se zde budou ve svých příspěvcích 
věnovat kunsthistorička Pavla Pečínková, pedagožka Jindra Juklíč-
ková s hercem, překladatelem a teatrologem Hasanem Zahirovičem. 
Zvláštní prostor bude poskytnut také projektu Čapek, který uskuteč-
nila Branka o.p.s. za finanční podpory Královéhradeckého kraje a spo-
lupráce obcí a měst spojených s životem Čapkových. Kristina Váňová 
z Památníku Karla Čapka přiblíží autorovy pobyty v letním sídle ve 
Strži, během nichž vznikala známá alegorie Válka s mloky, divadelní 
hra Bílá nemoc a další.

Pokud se z časových důvodů nebudete moci konference zúčast-
nit, nevadí. Po oba dva dny bude na stánku Kladského pomezí k dis-
pozici skládací mapa, která vás životem sourozenců Čapkových v 
Královéhradeckém kraji provede. Navíc v ní obdržíte i řadu tipů na 
zajímavé výlety v místech, kde Karel, Josef a Helena pobývali. Více se 
o projektu Čapek dozvíte také na zbrusu nových webových stránkách 
www.karelcapek.cz

tIP na závěr: Na letošní léto chystáme pro vás Festival zážitků. 
Chcete-li být připraveni, přijďte si na stánek Kladského pomezí pro 
Katalog Festivalu zážitků. Máte se totiž nač těšit...



FoLKoVÁ sKUPIna KantořI V HRonoVĚ 
Folková skupina Kantoři působí na české hudební scéně už od roku 

1970, čímž se řadí k hrstce kapel s tak dlouhou tradicí nejen u nás, 
ale i v Evropě. Navíc po celou dobu své existence ctí Kantoři žánr, 
který je proslavil a jenž byl inspirací i pro řadu jiných skupin – lidové 
písně z celého světa v osobité úpravě a ve špičkovém podání jak ve 
vokální, tak v nástrojové složce, kde kapela uplatňuje i celou řadu his-
torických nástrojů. Unikátní styl v kombinaci s notnou dávkou emocí, 
jež Kantoři vkládají do své interpretace, jim po léta přináší obdiv 
a uznání posluchačů prakticky všech generací, a to nejen u nás, ale 
i v řadě zemí světa, kam je jejich umění zaneslo. Skvělý ohlas měla 
i jejich televizní a rozhlasová vystoupení a v neposlední řadě i jejich 
12 řadových alb, jež vždy patřila k nejžádanějším titulům, ať už vyšla 
na LP nebo na CD. Podobné je to i s vydanými DVD, jež zachycují 
kromě kumštu Kantorů i pozoruhodnosti Královéhradeckého kraje. 
Sestava skupiny Kantoři se sice několikrát změnila, ale kapelníkem je 
po celou dobu hronovský rodák Jan Filip. Absolvent zdejší Lidové 
školy umění (dnešní ZUŠ) a zakládající člen (s Janem Havlem) hronov-
ské bigbítové kapely The Beavers (1966-7) se po odchodu na peda-
gogickou fakultu v Hradci Králové dal dohromady s dalším Hronová-
kem Borisem Ekrtem a po „zkušebním provozu“ v hradeckých hos-
půdkách spatřili světlo světa Kantoři. V Hronově, ale i v řadě dalších 
míst Náchodska, Broumovska i Trutnovska už vystoupili mnohokrát 
a vždy s výborným ohlasem. Nyní přijíždějí se zbrusu novým pořadem 
„Vítr z hor“, jehož základem jsou irské a skotské lidovky, doplněné 
o písně z dalších končin světa. O mluvené slovo a humor se postará 
dlouholetý televizní moderátor a konferenciér Pragokoncertu Jindřich 
Honzík.Přijďte se pobavit s Kantory – jejich vystoupení v Hronově 
připadá na MDŽ a to, jak říká Jan Filip, kdysi muzikanti nevěděli, kam 
dřív skočit. O to jsme raději, že přijedou Kantoři 8. března aspoň na 
skok k nám :-) Účinkují: Jan Filip, Martina Vejrová, Miloš Panchartek, 
Jindřich Honzík, zvuk: Miloslav Maťátko

VÝstaVa nĚMÍ sVĚdKoVé HoLoCaUstU 
V nÁCHodĚ 

Ve vstupní hale náchodské Městské knihovny bude možné ve dnech 
27. března až 20. dubna 2018 zhlédnout výstavu věnovanou památce 
náchodských židovských spoluobčanů, z nichž většina v důsledku zrůdné 
nacistické ideologie v průběhu 2. světové války zahynula. Je další součástí 
školního projektu, který začal být realizován v průběhu roku 2017. Jeho 
cílem bylo nejprve vytvořit vyučovací pomůcku – prezentaci, která by 
prostřednictvím jednotlivých staveb v Náchodě představila jejich před-
válečné židovské majitele či nájemníky, ukázala jejich podobu a informo-
vala o jejich dalších, bohužel většinou tragických osudech (o projektu se 
můžete dozvědět více na stránkách školy www.voss-na.cz).

Mgr. Marie Vintrová, VOŠ stavební a SPŠ stavební arch. J. Letzela, 
Náchod

Jeden sVĚt V PoLICI nad MetUJÍ se bLÍžÍ
Zpomalte, vyzývá jubilejní 20. ročník Jednoho světa. Všichni uživa-

telé počítače dobře znají modrou obrazovku počítače hlásící aktualizaci 
systému. Většinou nás to naštve, protože nemůžeme pracovat. Festival 
dokumentů o lidských právech Jeden svět v tom vidí paralelu ke stavu 
společnosti. Dopřejme si tedy chvíli, kdy se systém aktualizuje, a využijme 
ji k tomu, abychom si utřídili „data“ a také si odpočinuli, třeba právě 
návštěvou polického Jednoho světa. Jako vždy přichází na jaře, tentokrát 
v termínu 22. až 25. března. Letošní sedmý ročník uvede v Kolárově 
divadle celkem 14 dokumentů doplněných o zajímavé debaty s neméně 
zajímavými hosty. Snímky jako vždy pokrývají důležité dění ve světě 
a společenská témata, ale najdou se i filmy na odlehčení. Pokud vás tedy 
zajímá očité svědectví o řádění takzvaného Islámského státu v Sýrii či 
úpadku Venezuely, nenechte si Jeden svět ujít. Lákadlem jsou ale i snímky 
o neobvyklé škole v Německu, ruské gymnastické hvězdě či devadesátile-
tém indickém sexuálním odborníkovi. A další… Novinkou Jednoho světa 
je zpřístupnění festivalu lidem s hendikepem. Pod heslem Jeden svět pro 
všechny promítáme některé dokumenty s titulky pro neslyšící a audioko-
mentářem do sluchátek. Chybět nebudou ani výstavy, workshop, koncert 
a oblíbená festivalová kavárna. Více informací najdete na webu Jednoho 
světa, na facebookové stránce https://www.facebook.com/JedensvetPo-
licenadMetuji/ a na plakátech. Těšíme se na viděnou v Kolárově divadle!

HRonoVsKÁ bRUsLe
a HRonoVsKÁ bRUsLIČKa 

O víkendu 17. a 18. února 2018 se v hronovské Wikov aréně utkalo 
celkem 107 krasobruslařek a krasobruslařů ve dvou závodech. 17. února 
to byl 1. ročník závodu Hronovská brusle, který se konal v rámci poháru 
Českého krasobruslařského svazu a byl hodnocen systémem ISU stejně, 
jako nevyšší světové soutěže. V sobotním závodě se navíc vyhlašoval pro 
každou kategorii přeborník Královéhradeckého kraje. V soboru skvěle 
reprezentovaly náš domácí tým HC Wikov Hronov 4 závodnice.

Vanesa Kubíková obsadila ve své kategorii Nejmladší žačky A třetí 
místo, Anna Pincáková pak ve stejné kategorii místo druhé a zároveň byla 
v kategorii vyhlášena přebornicí Královéhradeckého kraje. Další závodila 
Sára Hlušková v kategorii nejmladší žačky B, obsadila místo 4. a jako 
poslední vyjela odpoledne v kategorii Žačky B Sára Lelková, která též 
skončila na 4. místě. V nedělním 2. ročníku Hronovské brusličky vyjelo 
na led dokonce 10 domácích závodnic a jeden závodník. Kov nejcen-
nější si odnesla za svůj výkon Rozárie Hanušová v kategorii Cvrček 2 
a ve stejné kategorii Anna Matoušková vybojovala 5. místo. V katego-
rii Cvrček 1 Markéta Scholzová obsadila 7. příčku a Věra Soukupová 
10. příčku. Další cenný kov, tentokrát bronzový, vybojovala Kateřina 
Vacková v kategorii Benjamín 1. Jako další na led vyjeli naši nejmenší 
v kategorii Přípravka. Na 4. místo dosáhla teprve čtyřletá Evelína Schol-

100. výročí republiky 
v Hronově

V letošním roce naše země oslaví sté výročí vzniku republiky. U nás 
v Hronově plánujeme velkolepé oslavy na 5. a 6. října. Pojďte nám, 

vážení spoluobčané, pomoci s jejich přípravou!
V bohatém programu nechceme zapomenout ani na předky našich 
hronovských občanů, a proto bychom v rámci oslav rádi připravili 

výstavu o jejich životech a příbězích. 
Prosíme občany Hronova a okolních obcí o laskavé zapůjčení 

vzpomínek v podobě fotografií, pohlednic, dopisů z front a jiných 
dobových zajímavostí. Nebudeme vystavovat originály, pouze 
jejich kopie. Proto se nemusíte o své poklady obávat, pouze je 

nakopírujeme a obratem vrátíme. Chcete-li se podílet 
na vytvoření výstavy při významném jubileu jako je vznik 

republiky, doneste své vzpomínky do kanceláře KIS Hronov 
nebo je zašlete na email 100.vzrh@seznam.cz

S poděkováním KIS Hronov a Československá obec legionářská



zová, Nela Nováková obsadila 6. místo, Eliška Klára Švorcová 8. místo, 
Jaroslav Scholz 9. místo a místo 12. Diana Vítová. Do třetice potom sadu 
medailí o stříbro doplnila Vendula Baudyšová v kategorii Kadet A1. Za 
velkou podporu děkujeme městu Hronov a sponzorům DK Obchod, 
Primátor Náchod, SaarGummi Automative, Alien Technik, Bezedos 
Transportbeton, DLNK Systems a všem ostatním.

Za HC Wikov Hronov oddíl krasobruslení Lelková Michaela

tJ soKoL HRonoV 
Dne 11. února 2018 proběhl v Hronově Masopustní rej, který 

byl v režii hronovských ochotníků, Pohody a Sokola Hronov. 
V masopustním reji upoutala velkou pozornost nejstarší „školačka“, 
sestra Věra Nývltová. Ani Rozpustilé bábinky se neztratily. Byly vidět jak 
v průvodu, tak i ve vystoupení Šoférská. www.sokol-hronov.cz

VoLeJbaL
Hronovské ženy ve skupině o postup do extraligy

ŽEny A – 1. LIgA:
Až drama posledního kola základní části rozetnulo gordický uzel 

rozdělení do skupin. A nakonec to byl šťastný konec pro hronovská 
děvčata. Ta zajížděla k závěrečným duelům do Brna. Domácí Moravská 
Slávia již měla jistotu prvního místa, ale sestavu měla nesmírně silnou. 
První zápas připomínal výsledkově vlnobití. Když v prvním setu jasně 

dominovaly Brňanky, aby se rázem karta obrátila a druhý set byl v jed-
noznačné režii Hronova. Po devastaci hostujících hráček v třetí sadě 
přišel další nečekaný zvrat a šlo se do tie-breaku. Ten byl navýsost dra-
matický, ale v koncovce zbyly oči pro pláč Hronovu. Situaci v tabulce 
to ještě více zauzlilo a bylo jasné, že Hronovačky potřebují v odvetě 
2 body. Po poměrně jasně vyhrané první sadě přišel útlum, čehož Slá-
vistky beze zbytku využily. Třetí sada byla potom vrcholem hronovské 
beznaděje. Děvčata však nesložila ruce v klín a pozvedla prapor bojov-
nosti. V dramatu čtvrté sady odvrátila dva setboly a poslala utkání opět 
do tie-breaku. Už se zdálo, že rozuzlení bude opět pro hosty negativní. 
Domácí hráčky však nevyužily dvou mečbolů a ze stavu 14:12 se již nedo-
kázaly odrazit k dalšímu bodu. Výrazně k tomu pomohlo podání kapitánky 
Kukrálové, která prokázala obdivuhodně silné nervy a svůj servisový part 
zakončila čistým esem. Mohla tak propuknout nelíčená radost v týmu 
hostů. Hronov si tak po 4 letech opět zahraje skupinu o postup do ex- 
traligy. Obrovský úspěch pro oddíl i pro celé město. A hned na 
úvod přijel soupeř nejtěžší – vítěz posledních tří ročníků 1. ligy a 
největší favorit VK ČEZ České Budějovice. Skvěle zaplněná hala však 
viděla bohužel v sobotu jednostrannou partii. Domácí hráčky se až 
příliš potýkaly s vlastní nervozitou a nedokázaly náporu zkušeného 
soupeře čelit. Do odvety nastoupil hronovský značně zraněními a 
nemocemi zdevastovaný kádr. Ale světe, div se, herní projev byl pod-
statně živější, a tak odměnou byl poměrně suverénní zisk první sady. 
I v dalších dvou Hronov dlouho vedl, ale v závěru dva těžké „záseky“ 
a z toho vyplývající záporné šňůry rozhodly ve prospěch hostu-
jících hráček. Čtvrtá sada již proběhla v jejich jasné režii. A další 
týden znovu zkouška ohněm – zájezd do Dobřichovic za dalším pra-
videlným účastníkem skupiny o postup do extraligy. A v sestavě zely 
znovu citelné mezery, chyběla Fulková s Přibíkovou, Novotná byla 
k dispozici pouze pro první utkání. A to se rozhodovalo hned v první 
sadě, kdy Hronov sice dobře podával, ale nedokázal tuto přednost 
zúročit. Příliš nedůrazný útok byl hlavní příčinou porážky v koncovce. 
V dalším průběhu se již hostující hráčky zoufale potýkaly s přihrávkou 
a dlouhé série přímých bodů Dobřichovic z podání zcela zničily hronov-
skou hru. Do odvety již neměly Hronovačky k dispozici žádnou nahrá-
vačku, a tak se na tento post přesunula Hnízdilová z libera. Ta se své 
nelehké úlohy zhostila poměrně dobře, ale znovu rozhodovala po celé 
utkání zoufalá hronovská přihrávka. Hostím nestačilo v třetí sadě ani 
vedení 10:15 k zisku alespoň jedné sady. 

Výsledky:
VK Moravská Slávia Brno – VK Hronov  3:2, 2:3

Konečná tabulka základní skupiny:

1 VK Moravská Slávia Brno 20 13 7 46 32 38

2 Tatran Střešovice 20 11 9 41 34 34

3 VK Hronov 20 10 10 37 39 29

4 Sokol Nusle 20 9 11 37 37 28

5 Slavia Hradec Králové 20 9 11 32 44 26

6 Sokol Žižkov I. 20 8 12 34 41 25

nadstavbová část:
VK Hronov – VK ČEZ České Budějovice  0:3, 1:3
Sokol Dobřichovice – VK Hronov  3:0, 3:0

tabulka po 4. kole nadstavbové části:

1 VK ČEZ Č. Budějovice 12 8 4 29 18 25

2 Sokol Dobřichovice 12 8 4 27 19 22

3 VK Moravská Slávia Brno 12 6 6 26 23 20

4 Tatran Střešovice 12 7 5 23 21 19

5 Volejbal Plzeň 12 5 7 24 28 15

6 VK Hronov 12 2 10 12 32 7



MuŽI A – 2. LIgA:
Hronovští muži v České Třebové navázali na sérii úspěchů a připsali si 

plný bodový zisk. V prvním utkání se vesměs rozhodovalo v koncovkách. V 
těch se prokázala zkušenost hostů a naopak domácí nedokázali jak v prvním, 
tak i v třetím setu dotáhnout do vítězného konce dobře rozehrané partie. 
V odvetě v poněkud experimentální sestavě v prvním setu jasně dominovali 
Hronovští, aby přišly problémy v závěru druhé sady, kdy domácí dokázali 
zlikvidovat až 8bodové vedení Hronova. V dramatické koncovce však hosté 
udrželi nervy na uzdě a strhli ji na svoji stranu. V třetím setu po vyrovnaném 
úvodu přišla exhibice v podání Hronováků a doslova devastace soupeře. 
Následovalo atraktivní utkání o 1. příčku tabulky se Žďárem nad Sázavou. 
A podívaná to bylo skvělá, hodná postavení obou celků v tabulce, navíc 
konečně před slušnou diváckou kulisou. V prvním duelu domácí doslova 
prohospodařili velký náskok v první sadě, což je připravilo o dva cenné 
body. V dalším průběhu sice dokázali vždy kontrovat, ale v rozhodujícím 
tie-breaku nedotáhli k vítěznému konci vedení 12:10. Odveta byla už zcela 
v hronovské režii. Hosté se nedokázali prosadit proti skvělé domácí obraně 
a svoji šanci živili pouze v závěru první sady. Tam jim vzal vítr z plachet 
servis střídajícího Hornycha. V druhé sadě se ještě pokusili hosté vzepřít 
za nepříznivého stavu svému osudu a dokázali stáhnout na 19:17. Závěr 
tohoto dějství i celý třetí set byly již zcela jasně v režii Hronova. Čtyřbo-
dový zisk byl proti lídru tabulky skvělý, nicméně ztráta prvního utkání trochu 
přece jen mrzela. Situace na čele tabulky se ještě více zahustila. A po krátké 
soutěžní přestávce následovalo vyhrocené krajské derby s hradeckou Slavií 
v její hale. První utkání se Hronovu nevyvedlo, když v prvním setu promarnil 
7bodový náskok a v koncovce mu nestačily ani dva setboly. Po jednoznač-
ném průběhu sady druhé se v té poslední znovu opakoval „koncovkářský“ 
scénář s neproměněnými setboly hostů. I první doslova hororové drama 
prvního dějství odvety šlo nakonec za Slávisty. V té druhé však své prokletí 
obrovskou bojovností zlomili hosté a v dalším průběhu již jasně vládli. Závěr 
utkání vyústil v hronovskou exhibici proti neustále provokujícímu soupeři. 
Hosté si upevnili třetí příčku v tabulce.

Výsledky:
Sokol Česká Třebová II – VK Hronov  0:3, 0:3
VK Hronov – Žďár n. Sáz.  2:3, 3:0
Slavia Hradec Králové – VK Hronov  3:0, 1:3
tabulka po 26. kole: 

1 CETL Cargo Žďár n. Sáz. 26 19 7 64 38 52

2 VK Choceň 26 17 9 60 39 50

3 VK Hronov 26 15 11 57 39 48

4 Sokol Hrotovice Sp. hotel 26 14 12 53 45 43

5 SK Prosek Praha 26 14 12 56 53 41

6 VK Dvůr Králové n/L 26 13 13 47 54 36

7 Slavia H. Králové 26 10 16 48 54 35

8 Sokol Č. Třebová II 26 12 14 43 55 34

9 Sokol Malá Skála 26 9 17 41 54 31

10 Energetik Chvaletice 26 7 19 27 65 19

JunIOŘI – 1. LIgA:

Výsledky:
AERO Odolena Voda – VK Hronov  3:2, 3:2
VK Hronov – Slavia Hradec Králové  3:2, 0:3
VK Hronov – Lokomotiva Česká Lípa  1:3, 0:3

tabulka po 20. kole:

1 SK Volejbal Ústí n. Labem 20 18 2 55 12 53

2 Slavia Liberec 18 15 3 48 16 44

3 Slavia Hradec Králové 20 13 7 45 25 40

4 VK Benátky nad Jizerou 20 13 7 44 27 40

5 Lokomotiva Česká Lípa 22 9 13 34 45 28

6 SK Prosek Praha B 20 5 15 24 48 16

7 VK Hronov 22 5 17 21 55 15

8 AERO Odolena Voda 18 2 16 9 52 4

ŽEny B – KRAJSKý pŘEBOR I. TŘÍDy:

Výsledky:
VK Hronov B – Baník Vamberk  3:1, 1:3
Slavia Hradec Králové B – VK Hronov B  3:0, 3:1
VK Hronov B – VK Hradec Králové  3:1, 3:1
Sokol Staré Město – VK Hronov B  3:1, 3:2

tabulka po 28. kole:

1 Slavia H. Králové B 26 25 1 76 15 71

2 Baník Vamberk 28 18 10 67 44 54

3 Sokol Staré Město 28 17 11 66 41 54

4 Baník Rtyně 28 15 13 57 53 42

5 Sokol Hradec Králové 28 14 14 54 56 42

6 Sokol Bílá Třemešná 28 13 15 50 62 38

7 VK Hradec Králové 26 11 15 41 56 31

8 Orel jednota Studenec 26 10 16 38 54 31

9 Orel jednota H. Králové 28 7 21 32 71 23

10 VK Hronov b 26 6 20 36 65 22

MuŽI B – KRAJSKý pŘEBOR I. TŘÍDy:

Výsledky:
VK Hronov B – Volejbal Červený Kostelec 0:3, 0:3
VK Hronov B – VK Litomyšl  1:3, 1:3
SK Rybník – VK Hronov B  3:2, 3:0
VK Hronov B – Sokol pardubice I.  0:3, 0:3



Informace z KIS

tabulka po 28. kole:

1 VO TJ Lanškroun 26 23 3 72 26 66

2 SK Rybník 28 21 7 69 36 61

3 Volejbal Č. Kostelec 28 20 8 68 38 57

4 Sokol Kerhartice 28 16 12 59 49 47

5 Slavia Hr. Králové B 26 14 12 57 43 46

6 SKO Hlinsko 24 14 10 54 41 43

7 Sokol Pardubice I. 28 13 15 51 60 36

8 VK Litomyšl 26 10 16 49 55 36

9 Orel jednota Letohrad 28 2 26 15 82 6

10 VK Hronov b 26 1 25 13 77 4

na závěr připojujeme program závěrečných utkání v hronov-
ské hale:

sobota 3.3.2018

09+13 VK Hronov B Sokol Bílá Třemešná KP I - ženy

11+15 VK Hronov SK Prosek Praha 1. liga - junioři

neděle 4.3.2018

11+13 VK Hronov B Slavia Hradec Králové B KP I - muži

sobota 10.3.2018

10+14 VK Hronov Sokol Třebechovice KP - juniorky

neděle 11.3.2018

9 OP - barevný minivolejbal – modrý

Pátek 16.3.2018

19.30 VK Hronov sokol dobřichovice 1. liga ženy

sobota 17.3.2018

10 + 14 VK Hronov VK Choceň 2. liga muži

12 VK Hronov sokol dobřichovice 1. liga ženy

sobota 24.3.2018

09+13 VK Hronov B Orel Hradec Králové KP I - ženy

neděle 1.4.2018

10+14 VK Hronov Lokomotiva Trutnov B KP juniorky

doPRoVodÍ 88. RoČnÍK FestIVaLU
noVé LoGo? 

Na podzim loňského roku se Festivalový výbor Jiráskova Hronova 
rozhodl vypsat veřejnou neanonymní soutěž na vytvoření jednotného 
vizuálního stylu. Cílem soutěže je změnit podobu loga, plakátů, progra-
mové brožury tak, aby se festival stal „viditelnějším“. Případné nové logo 
se objeví i na festivalových suvenýrech, webových stránkách či na navigač-
ních stojanech. Uzávěrkovým termínem pro podání návrhů byl stanoven 
31. leden 2018. K tomuto datu bylo na adresu KISu Hronov do soutěže 
doručeno 53 návrhů od 39 uchazečů. Rozdíl v počtu návrhů a uchazečů 
je dán možností každého uchazeče dodat minimálně jeden, maximálně 
však 5 návrhů. Této možnosti někteří uchazeči tedy využili. Soutěž byla 
vypsána dvoukolově. Odborná komise složená z paní Mgr. Jany Randá-
kové (výtvarný pedagog, Nipos Praha), pana Mgr. Martina Šuby (marketér 
a sales manager), pana Mgr. Jiřího Hanuše (výtvarný pedagog) a pana 
Mgr. Josefa Théra (místostarosta Města Hronova) se k vyhodnocení 
1. kola sešla ve středu 13. února v Praze. Po pečlivém zvažování poslala 
komise do druhého kola návrh pana Jana Jiskry z Prahy 9 s požadavky na 
několik úprav. V případě, že pan Jiskra dodá do 28. 2. dopracované poža-
davky (což v době uzávěrky zpravodaje ještě nevíme), sejde se hodno-
ticí komise opět v Praze 12. března. Zda nové logo bude vybráno, bude 
jisté až po této schůzce. V dubnovém zpravodaji vás tedy budeme infor-
movat, jak Veřejná neanonymní soutěž na jednotný vizuální styl festivalu 
Jiráskův Hronov dopadla. A také vám případného vítěze a vítězné logo 
představíme.

na Co se MŮžete V břeZnU tĚŠIt
Hned na začátku měsíce (pátek 2. 3.) k nám do Hronova zavítá pražské 

Divadlo Palace. V divadelní hře Líbánky aneb láska ať jde k čertu 
se představí Ivana Jirešová, Jiří Langmajer, Jan Teplý, Jitka Čvančarová/
Martina Preissová. Pro milovníky hudby je na 8. 3. připraven koncert 
skupiny Kantoři s názvem „Vítr z hor“ a na neděli 25. 3. Veselá 
trojka. Chybět nebudou ani oblíbené plesy: 21. Policejní ples (pátek 
9. 3. pro veřejnost neprodejné), 1. Myslivecký ples (sobota 10. 3.), Ples 
sportu (sobota 24. 3.). Přednáškou Mobilizace 1938 aneb Psohlavci 
v kraji aloise Jiráska (úterý 13. 3.) připomeneme letošní 80. výročí 
této události. U této příležitosti bylo možné objednat v hronovském 
informačním centru tričko s potiskem Mobilisace 1938. Vrcholnou akcí 
měsíce března jsou Velikonoční trhy (neděle 18. 3.). Tradiční jarmark 
bude letos doplněn o Vejdunkovou dílničku pro děti i o doprovodný 
hudební program v Sále J. Čapka. Bližší informace ke všem akcím najdete 
v pozvánkách zpravodaje či na www.kulturahronov.cz.

PoZVÁnKa na VÝstaVU
Další výstavou, kterou jsme pro vás 

v Hronově, přesněji ve foyer Sálu J. 
Čapka připravili, je výstava ilustrací Mar- 
kéty Pourové s názvem „Terapie“. Jak 
sama autorka uvádí, jedná se o minima-
listické ilustrace tvořené perokresbou, 
které doprovázejí prvky surrealismu. 

Markéta Pourová pochází z hronov-
ského Padolí. Letos oslavila 23. naro-
zeniny a v současné době studuje obor 
Jazyková a literární kultura na Univer-
zitě v Hradci Králové. Vedle literatury 
má ráda především kresbu. Tato záliba 
ji směrovala i při výběru střední školy zaměřené na módní návrhářství. 
Kresbě věnuje téměř všechen svůj volný čas. Jak se jí kresby daří, se 
přijďte k nám do foyer Sálu J. Čapka v březnu podívat.

InFoRMaČnÍ CentRUM nabÍZÍ
sLeVa! Pokud ještě nemáte stolní kalendář U nás v Hronově, ať už 

pro sledování „jak ubíhá čas“, nebo pro uchování hronovských obrázků 
Petra Čuhaniče, máme v informačním centru posledních pár kousků. Nyní 
za zlevněnou cenu Kč 90,-.

Kde: sokolovna Rokytník

Kdy: sobota 17.3.2018 od 9 hodin.

Startovné: 100 Kč /osoba (v ceně je 

1x párek + 1x nápoj) 

Podmínky startu: - počet v družstvu max. 6, 3 hrající (bez 

brankáře)                     - počet družstev max. 9 

Info: tel. 604 158 654

Přihlášky zasílejte na e-mail: frantisek.hlusek@centrum.cz

Florbal-Muži

Pořádá Sokol Rokytník



tRIČKa s MotIVeM MobILIsaCe 1938
U příležitosti 80. výročí Mobilisace pořádáme ve spolupráci s Liborem 

Lelkem nejen přednášku, ale necháváme vyrobit i trička. První objednávky 
triček byly možné do 28. 2. Pokud jste tento termín nestihli, informujte 
se v informačním centru. Pokud bude zájem o trika velký i v březnu, 
necháme vyrobit další sérii. + foto

tRIČKa s MotIVeM antHRoPoId 1942
I k přednášce 10. 4. Anthropoid 1942 aneb atentát bez atentátu, kde 

přednášejícím bude opět Mgr. Jan Hrubecký a spolupořadatel Libor Lelek, 
je možnost objednat v Informačním centru Hronov tematické tričko, 
a to nejpozději do 31. 3. Trika si budete moci následně vyzvednout 
v informačním centru či přímo na přednášce.

POZOR, obě trika NELZE koupit bez předchozí rezervace v Informač-
ním centru Hronov a bez předchozí úhrady. Nabízíme pánské, dámské 
i dětské velikosti. Jednotná prodejní cena Kč 220,-. Více informací na tel.: 
491 483 646 nebo na info@kulturahronov.cz či osobně v IC.

PRobÍHaJÍCÍ PředPRodeJe
2. 3. v 19.00 hodin (JD) - Líbánky aneb láska ať jde k čertu
2. hra v předplatném (hrají I. Jirešová, J. Langmajer, J. Teplý ml. a další)
8. 3. v 19.00 hodin (JD) - Kantoři - koncert folkové skupiny
10. 3. (SJČ) ve 20.00 hod. Myslivecký ples - pořádá Honební společ-
nost Turov 
13. 3. v 17.30 hodin (JD) - Mobilizace 1938 aneb Psohlavci v kraji 
a. Jiráska – přednáška Mgr. Jana Hrubeckého
19. 3. v 8.30 a v 10.00 hodin (JD) - Veselé Velikonoce – výchovné 
pásmo pro děti 
24. 3. (SJČ) - Ples sportu - pořádá Liga neregistrovaných hokejistů 
25. 3. v 18.00 hodin (JD) - Veselá trojka – koncert 
10. 4. (JD) v 17.30 hod. anthropoid 1942 aneb atentát bez 
atentátu – přednáška Mgr. Jana Hrubeckého
19. 4. (JD) v 18.30 hodin – Robert Křesťan, druhá tráva - koncert
28. 4. (JD) v 19.00 hodin obsluhoval jsem anglického krále (Divadlo 
A. Dvořáka Příbram) - 3. hra v předplatném (hrají: V. Kuzník, P. Batěk, 
P. Rímský a další)
5. 5. (JD) v 19.00 hod Rok na vsi - 4. hra v předplatném (hraje: Diva-
delní spolek Vrchlický Jaroměř) 
9. 5. Kurz první pomoci a resuscitace BLS/CPR (foyer SJČ)
7. 11. (JD) - Zelňačka (Agentura Familie Praha) - 6. hra v předplatném, 
(hraje: O. Vízner, O. Brousek ml. a další)
15. 11. (JD) - tváře Petra Rychlého – hudebně zábavná show baviče 
a moderátora P. Rychlého
13. 12. (JD) - Vánoční koncert Jakuba smolíka s kapelou
(vysvětlivky: JD – Jiráskovo divadlo, SJČ – Sál Josefa Čapka)

UPoZoRnĚnÍ
připomínáme, že během všech akcí platí přísný zákaz nošení vlastního 
pití a jídla do Sálu J. Čapka a Jiráskova divadla v Hronově

PRodÁVÁMe VstUPenKY PRo: 
nÁCHodsKÝ sWInG - KUP VstUPenKU 
(Laczo Deczi (Červený Kostelec), Vladimír Mišík & ETC (Č. Kostelec)... 
CoLLoseUM tICKet (Romeo a Julie – Rock Opera Praha, Spalovač 
mrtvol (Praha)...
tICKetstReaM (Rampušák fest (Dobruška), výstava Mumie světa 
(Praha), Kryštof tour, Alphaville (Praha)...
dIVadLo dr. J. ČÍžKa nÁCHod (Perfect days – div. představení, 
Kollárovci, Čechomor )... 
tICKetPoRtaL (Multimediální výstava Bosh (Praha), Show Jana 
Krause (Praha)...
dIVadLo J. K. tYLa a KIno LUnÍK ČeRVenÝ KosteLeC 
(koncerty: Lenka Filipová, Václav Neckář)...
tICKetPRo (Metronome Festival, Colour of Ostrava 2018, The 
Legends Rock Hořice, Finlandia Mácháč) ...
tICKet aRt (Friends Fest Pardubice, Srdcový král - nový muzikál s hity 
Elvise Presleyho, Trhák - nový muzikál od října 2018 v divadle Brodway)... 

KontaKt: Informační centrum Hronov, tel.: 491 483 646, 
info@kulturahronov.cz , www.kulturahronov.cz

PřIPRaVUJeMe:

Informace z KIS



 
  

VELIKONOČNÍVELIKONOČNÍ
VÝSTAVUVÝSTAVU
prací obyvatel a zaměstnancůprací obyvatel a zaměstnanců

 

neděle 25. 3. 2018 od 18.00 hodin
Jiráskovo divadlo Hronov

vstupné Kč 250,- předprodej v IC Hronov a na www.kulturahronov.cz

Libor Lelek ve spolupráci s Kulturním a informačním střediskem Hronov
pořádá volné pokračování přednášky s prezentací fotek a videí z 12. prosince 2017

k výročí 80. let od mobilizace v roce 1938

Přednáší Mgr. Jan Hrubecký,
absolvent Historického ústavu Filozofi cké fakulty Univerzity Hradec Králové, oboru Historie. Vědecký 
pracovník Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě, kurátor Muzea českého karosářství – Regionálního 
muzea ve Vysokém Mýtě. Člen Československé obce legionářské – Jednoty Hradec Králové. Zabývá se 
především dějinami branné moci republiky Československé, II. a I. československého odboje a sboru 
československého četnictva.

Cena 60,- Kč,  doporučujeme zakoupit vstupenky v předprodeji (bez místenek),
předprodej v Informačním centru v Hronově, tel. 491 483 646, info@kulturahronov.cz,
otevřeno: po–pá 8.00–12.00, 12.30 –16.30 hod., rezervace možné též elektronicky na www.kulturahronov.cz
 

Mobilizace
1938

Úterý 13. března od 17.30 hodin
v Jiráskově divadle v Hronově.

v kraji Aloise Jiráska

• zhodnocení modernizačních programů
 čs. armády
• hlavní obranné postavení s důrazem
 na Hronovsko - iluze a realita
• mimořádná opatření v květnu 1938

• incidenty se sudetoněmeckými teroristy
• mobilizace v září 1938
• ztráty čs. ozbrojených sborů během
 podzimu 1938 
• životní příběhy obránců Hronovska a okolí

Prezentované události:

aneb Psohlavci

Společenské centrum Padolí 
ul. Padolí 198, Hronov 
tel: 491 614 402 
Mimi klub  0 – 12 měsíců 
Batolátka  1 – 2 roky 
Čiperky            2 – 4 roky 
začínáme pravidelně v 9.30 hodin 

BŘEZEN 
Ptáci si už zpívají, příchod jara vítají. 

Už aby tu jaro bylo, sluníčko nás potěšilo! 

Čiperky   5. 3. Pohádkové dobrodružství - vyrábění 
Batolátka   6. 3. Loučení s paní zimou 
Mimi klub   7. 3. Mimikarneval 

Čiperky 12. 3. Pohádkové dopoledne v knihovně 
Batolátka 13. 3. Voláme jaro - společné tvoření 
Mimi klub 14. 3. Veselé cvičení 

Čiperky             19. 3. Pohádka o červené řepě 

Batolátka          20. 3. Jarní cvičení 

Mimi klub 21. 3. Cvičení se sluníčkem  

Čiperky 26. 3. Velikonoční vyrábění 
Batolátka  27. 3. Cvičení v jarních barvách 
Mimi klub  28. 3. Velikonoční vyrábění 

                                   AKCE 
12. 3. od 9.30 hodin Pohádkové dopoledne pro nejmenší v Městské knihovně 

v Hronově (vstup volný) 
16. 3. od 16.00 hodin KARNEVAL a Kouzelný cirkus pro děti 
   

 
                                                Změna programu vyhrazena 

Alena Šubrtová a spol., tel: 723 535 299 

          Kulturní a informační středisko Hronov

pořádá pro MŠ, 1. stupeň ZŠ a veřejnost 

výchovné pásmo

 „Veselé Velikonoce“
(Liduščino divadlo, Roztoky u Prahy)

Pohádkové pásmo s velikonoční tématikou a známými 
lidovými písničkami. Je doplněno lidovými kroji.

Hlavní postavy jsou: panímama, líný synek Honza a 
Kačenka. 

Prožijete s nimi tři příběhy:
„Panímáma a barvy duhy“ - uvidíte, jak se strojila 
Morana a proč se vynášela ze vsi.

Ve druhém příběhu „Jak Kačce utekla vajíčka“ 
se dozvíte, jakými bylinkami se kdysi barvila vajíčka proč 
se vlastně zdobí.

Ve třetí pohádce „Honza a zelená pomlázka“ se naučíme 
správně koledovat.

Příběhy jsou propojeny povídáním o tom, jak a proč 
se jmenuji neděle v masopustním období a dny v 
předvelikonočním týdnu. Připomeneme si staré 
velikonoční zvyky  a lidové písničky a nakonec se 

naučíme společně koledovat. 

Pro děti od 3 do 9 let, rodičům a pedagogům.       
  

pondělí 19. března 2018 
  v 8.30 a v 10.00 hodin 
Jiráskovo divadlo Hronov

Vstupné: Kč 40,-  (MŠ a ZŠ nutno objednat předem, vstupenky pro veřejnost bez  místenek 
     se prodávají v divadle před představením) 

 délka představení: 55 minut

      kontakt: KIS Hronov, náměstí Čs. armády 500, tel.: 491 483 314 
www.kulturahronov.cz

PoLICe nad MetUJÍ
- břeZen 2018
PaPU PaPUa – Za lidojedy: tomáš Kubeš
Úterý 6. 3. 2018 od 18.00 hod. / Kolárovo divadlo
Dobrodružná cesta do doby kamenné za posledními 
lidojedy a obyvateli divoké Papuy Nové Guiney. Projekce 
fotografa, novináře a cestovatele Tomáše Kubeše
– www.tomaskubes.cz     
Vstupné: 80 Kč / 60 Kč držitelé PellyKarty

CoMMedIa FInIta
Pátek 9. 3. 2018 od 19.00 hod. / Kolárovo divadlo
Hra o naší nejslavnější operní pěvkyni Emě Destinnové, 
v níž vypravěčkami jsou čtyři její společnice - ambici-
ozní pedagogická konkurentka (dana Černá), uklízečka 
(Jana synková), placená společnice (daniela Kolářová) 
a komorná (Máša Málková).
Divadlo Viola / Režie: Lída Engelová
Vstupné: 310 Kč v předprodeji / 330 Kč na místě

MILada: projekce filmu+beseda s režisérem
Pondělí 12. 3. 2018 od 19.00 hod./.Kino – Kolárovo 
divadlo
Zveme vás na projekci, která se mimořádně uskuteční 
s osobní účastí režiséra a scénáristy filmu Davida Mrnky. 
Životopisný / Drama / Historický. Česko, 2017. Délka 
projekce 130 min Vstupné: 80 Kč
prodej vstupenek v informační centrum:
police nad Metují (tel. 491 421 501)

čtvrtek 8. března 2018
Jiráskovo divadlo Hronov 

vstupné Kč 180,-
předprodej v IC Hronov a na www.kulturahronov.cz



Obsluhoval jsem
anglického krále
Autor Bohumil Hrabal    |    Režie Milan Schejbal    |    Dramatizace Ivo Krobot, Petr Oslzlý

Inscenace vznikla za podpory Středočeského kraje a MK ČR. www.divadlopribram.eu

Sobota
28. dubna 2018

v 19.00 hodin
Jiráskovo

divadlo
Hronov

Libor Lelek ve spolupráci s Kulturním a informačním střediskem Hronov
pořádá volné pokračování přednášek s prezentací fotek a videí 

Přednáší Mgr. Jan Hrubecký,
absolvent Historického ústavu Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové, oboru Historie. Vědecký 
pracovník Regionálního muzea ve Vysokém Mýtě, kurátor Muzea českého karosářství – Regionálního 
muzea ve Vysokém Mýtě. Člen Československé obce legionářské – Jednoty Hradec Králové. Zabývá se 
především dějinami branné moci republiky Československé, II. a I. československého odboje a sboru 
československého četnictva.

Cena 60,- Kč,  doporučujeme zakoupit vstupenky v předprodeji (bez místenek),
předprodej v Informačním centru v Hronově, tel. 491 483 646, info@kulturahronov.cz,
otevřeno: po–pá 8.00–12.00, 12.30 –16.30 hod., rezervace možné též elektronicky na www.kulturahronov.cz
 

Anthropoid
1942

Úterý 10. dubna od 17.30 hodin
v Jiráskově divadle v Hronově.

bez atentátu

• první kontakt Reinharda Heydricha
 s československým prostředím
• jeho prvé československé oběti
• zrod operace Anthropoid

• průběh atentátu – legendy a fakta
• poslední boj v Resslově ulici
• co skutečně víme pod nánosem Atentátu?

Prezentované události:

 aneb atentát 

Sbor Církve adventistů                 dne

v Hronově vás zve na cyklus tří 

přednášek rozvoje osobnosti: 

 

 

 

 

 

KDY: v pátek 9.3., 16.3. a 23.3.2018 

V KOLIK: vždy od 17:30 hodin 

KDE: Společenské centrum Padolí, 
Padolí 198, Hronov 

 (http://hronov.casd.cz/kde_nas_najdete/) 

VSTUPNÉ: DOBROVOLNÉ 

 
Délka přednášky cca 1h 30 minut. 
Doporučujeme účast na všech přednáškách. 
Web: hronov.casd.cz 
Další informace: jirikoun@seznam.cz 
 
Mgr. Jiří Koun představí jednoduché životní principy 
zkvalitňující osobní i profesní život. Přednášky čerpají ze 
stejnojmenného světového bestselleru Stephena Coveyho, který 
se stal uznávanou kapacitou podnikového i osobního koučinku. 
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DOPROVODNÝ PROGRAM:DOPROVODNÝ PROGRAM:

        9.00 - 14.00 hodin - „Vejdunková dílnička“ pro děti s tetou Šárkou 
aneb zkrášlete nám Jiráskovo divadlo, stan před Sálem Josefa Čapka

 9.15 hodin - „Horolezci“, pěvecké vystoupení Hronováčku 
 z MŠ Hronov (klavír: Jana Vinterová, diriguje Kateřina Zobalová )

 10.00 hodin - DDM Domino Hronov  (mažoretky,  aerobik,
břišní tanečnice)

 11.00 hodin - Smyčcové kvarteto, ZUŠ Hronov 

 13.00 hodin - Swingáček, ZUŠ Hronov 

14.00 hodin - Dechový orchestr, ZUŠ Hronov 

15.00 hodin - kapela DOMAMAZEC

                                 moderuje: Hana Zobalová

Rodný domek A. Jiráska - Velikonoční dílnička 17. a 18. března 

    Kulturní a informační středisko Hronov, náměstí Čs. armády 500, tel.: 491 483 314 

  www.kulturahronov.cz
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fotografové:
Zdeněk Šulc
Jiří Dvořáček
Jana Štěrbová
archiv Justynky
archiv ZŠ Hronov

Hronovský Masopust 11. 2. 2018

Výstava Zvláštní lidé 5. - 11. 2. 2018

10. Školní ples ZŠ a MŠ Hronov 9. 2. 2018

Dětský karneval v Rokytníku 17. 2. 2018

Přednáška Severní Korea 15. 2. 2018

10. Školní ples ZŠ a MŠ Hronov 9. 2. 201810. Školní ples ZŠ a MŠ Hronov 9. 2. 2018

Střípky 
z proběhlých akcí

Přednáška Hronovsko a okolí 1944 - 1948 30. 1. 2018


